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»Imaš moč« - videmski oratorij 2019

Z^d 1. do 5. julija je vVidmu pote- 
VVkal že 13. oratorij, letos pod 
geslom Imaš moč. Udeležilo se ga je 
180 otrok, za katere je skrbelo 40 ani
matorjev in animatorjev pomočnikov. 
Skozi ves teden smo spremljali zgod
bo o Petru Klepcu.

Prek te zgodbe smo vsak dan spoznavali določeno vrednoto — 
moč prošnje, odpuščanja, pomoč, moč spoznanja, moč svete
ga zakona. Zraven tega smo tudi veliko prepevali, plesali, izde
lovali in se igrali. Oratorijsko dogajanje so popestrile vodne 
igre, napihljiva igrala in izlet v Olimje, kjer smo si ogledali 
samostan, cerkev, lekarno in čokoladnico. Predzadnji večer se 
je oratorijsko prizorišče spremenilo v pravo šotorsko naselje, 
saj smo na oratoriju tudi prespali v šotorih. Oratorij smo kon

čali s prireditvijo za starše, na kateri smo predstavili nekaj ora- 
torijskega dogajanja.
Ob zaključku oratorija se zahvaljujemo vsem staršem za zau
panje, vsem sponzorjem in drugim, ki so nam kakor koli pri
skočili na pomoč, da smo lahko uspešno izpeljali še eno orato
rijsko zgodbo.

Julija Viličnjak
Foto: arhiv župnije

PRIREDITVE OB 22. PRAZNIKU KS SELA
Krajevna skupnost Sela v sodelovanju z dru
štvi vabi na prireditve ob letošnjem prazniku 
KS:

Sobota, 20. julij
• ob 10. uri: srečanje starejših krajanov 

z mašo in družabnim srečanjem, cer
kev sv. Družine in kulturna dvorana 
Sela; KS Sela in Župnija sv. Vida, 
podružnica sv. Družine

• ob 17. uri: tekmovanje v visečem 
kegljanju med ekipami KS Sela, 
kegljišče Sela; DU Sela

Nedelja, 21. julij
• ob 16. uri: vaške igre med vasmi 

KS Sela, travnato igrišče ob OŠ; ŠD 
Selan

Petek, 26. julij
• ob 19. uri: gasilska vaja; PGD Sela
• ob 20. uri: nogometni turnir med 

vasmi KS Sela, asfaltno igrišče Sela; 
ŠD Selan

Sobota, 27. julij
• ob 8. uri: ženska telovadba, kegljišče 

Sela; DU Sela

• 19.30: uradno odprtje Komasacij
skega območja Videm 3; prostor ob 
Intiharjevi kapeli ob igrišču za OŠ 
Sela; KS Sela

• ob 20. uri: osrednja prireditev ob 
22. prazniku KS Sela, kulturna dvo
rana Sela; KS Sela in KD Sela

Nedelja, 28. julij
• ob 10. uri: tradicionalno aninsko 

žegnanje, cerkev sv. Družine; Župni
ja sv. Vida, podružnica sv. Družine

Vljudno vabljeni.

Glasilo izdaja Občina Videm, Videm pri Ptuju 54, tel.: 761 94 00, e-pošta: info@videm.si. Uredniški odbor: Tatjana Mohorko (odgovorna 
urednica), Marjan Nahberger (namestnik odg. urednice), Petra Krajnc (lektorica), mag. Ivan Božičko, Friderik Likavec, Alojz Ceh, Dejan 
Tramšek, Tadej Podvršek.
Oblikovanje in tisk: Vejica, Rado Škrjanec, s. p., Ul. Lackove čete 3, Ptuj, 041 684 910. Na osnovi mnenja Urada Vlade RS za informiranje, 

št.: 23/90-541/96-12, se za glasilo plačuje 8,5-odstotni davek. Glasilo Naš glas je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Urad Vlade RS 
za informiranje, pod zaporedno številko 1332, in razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 356. Glasilo 
je brezplačno in ga prejmejo gospodinjstva v Občini Videm. Fotografija na naslovnici: Črtomir Goznik.
Naklada 2150 kosov.
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Spoštovani občanke in občani
Vsak praznik je priložnost druženja, pogovorov, obujanja spo
minov in pogleda v prihodnost. Letošnji praznik občine je 
nekaj posebnega, saj praznujemo 25 let našega obstoja. Ob 
takšni jubilejni priložnosti je prav, da se dotaknem tudi zgo
dovine. Občina Videm je stopila na samostojno pot leta 1994, 
pred 25 leti. Že leta 1992 so krajevne skupnosti Videm, Pod
lehnik, Leskovec in Dolena javno izrazile željo po samostoj
ni občini. Takratni krajevni skupnosti Leskovec in Podlehnik 
sta želeli postati samostojni občini. Kljub temu me veseli, da 
lahko med nami nagovorim tudi krajane Leskovca, ki danes s 
svojim krajem in ljudmi bogatijo našo občino.

Prve lokalne volitve smo v naši občini imeli decembra 1994. 
Izvoljen je bil prvi občinski svet, prvi župan Občine Videm pa 
je postal Franc Kirbiš, ki ga danes prisrčno pozdravljam med 
nami kot častnega občana Občine Videm. Ob prvem sklicu 
je Občina Videm obsegala štiri krajevne skupnosti: Videm pri 
Ptuju, Leskovec, Doleno in Podlehnik. Leta 1998 je Podleh
nik ustanovil samostojno občino, Bolečka vas pa se je odločila 
za priključitev k Občini Majšperk. Leta 2001 se je del Lanco
ve vasi preimenoval v Lancovo vas pri Ptuju in se priključil k 
Občini Hajdina. V Občini Videm je nastalo osem krajevnih 
skupnosti, kot jih imamo še danes. Z ustanovitvijo občin se 
je začelo obdobje razvoja lokalnih skupnosti, ki si ga do takrat 
skorajda ni bilo mogoče predstavljati. Veliko se je spremeni
lo na bolje, uspešno zgodbo pa je pisala tudi naša občina. Na 
tem mestu se moram zahvaliti vsem posameznikom in skupi
nam, ki so k temu prispevali in oblikovali podobo naše obči
ne.

Danes je Občina Videm usmerjena v prihodnost. Želimo 
zmanjšati razvojni zaostanek in našim občanom zagotoviti 
dostojno in bogato družbeno, kulturno, socialno in tudi oseb
no življenje. Za takšne korake sta potrebni volja in pripravlje
nost nas vseh in nimam skrbi, da ne bi bili še boljši. Zaradi 
tega želimo delovati na način, da bomo kar najbolje izkori
stili naše geografske in naravne danosti, ki nas bogatijo, pred
vsem pa želimo omogočiti krajanom, da izkoristijo svoj osebni 
potencial in da bodo pri tem čim bolj inovativni, ustvarjalni 
in tudi bolj drzni. Primerov dobrih praks je veliko, želimo jih 
še več. Ne dovolim, da bi bila Občina Videm v prihodnje še 
del neuspešnih zgodb, pri katerih smo zgolj sodelovali v obliki 
finančnih obveznosti. Imamo namreč legitimno pravico zah
tevati več, dobiti več in imeti več. Želimo si enakopravnega in 
pravičnega partnerstva pri sodelovanju z vsemi in vsakomer.

Ob občinskem prazniku se je na območju občine zvrstilo veli
ko dogodkov, s katerimi smo opozorili, kako bogato je lah
ko naše kulturno, družbeno, socialno in športno življenje. Ce

vsebino povežemo še z okoljem, v katerem se je vse skupaj 
dogajalo, lahko skupaj ugotovimo, kako lepa in bogata je naša 
občina. To so vrednote, ki jih bomo v prihodnje še krepili in 
razvijali, saj nas povezujejo in združujejo.

(Povzetek iz slavnostnega nagovora ob 13■ občinskem prazniku)

Branko Marinič,
župan Občine Videm

Zahvala

Letošnje praznovanje 13. občinskega praznika smo izpelja
li zelo uspešno. Zahvaljujem se vsem, ki ste kakor koli bili del 
našega praznovanja in veliko prispevali k uspešni izvedbi vseh 
dogodkov. Zahvaljujem se našim gostom, ki so nas obiskali na 
osrednji občinski slovesnosti, poslovnim partnerjem, ki soobli
kujejo podobo naše občine, zaposlenim v občini, predvsem pa 
zaposlenim v rezijskem obratu, ki so imeli v dneh občinskega 
praznika veliko zahtevnega dela. Hvala tudi članom društev, 
vsem nastopajočim na osrednji prireditvi in drugih občinskih 
dogodkih. Hvala vsem. Veselim se našega ponovnega sodelova
nja.

Branko Marinič,
župan Občine Videm
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Aktualne investicije in druge razvojne naložbe

K I a območju občine Videm se v poletnih mesecih izva- 
I Mja več projektov, ki so bili načrtovani s sprejetjem 
proračuna in rebalansa občine Videm.

V juniju je bila podpisana pogodba za izvedbo cestnega pro
grama 2019, v katerem je zajetih devet odsekov cest v skupni 
dolžini okrog 2830 m in izgradnja hodnika za pešce v nase
lju Pobrežje v skupni dolžini okrog 450 m. Izvajalec del je 
Cestno podjetje Ptuj. Vsa dela bodo končana predvidoma do 
konca septembra.

V POLETNIH MESECIH DELA NA CESTIŠČIH
Konec junija so se že začela izvajati dela na cesti pod Oten 
v KS Leskovec, na cesti Ljubstava v KS Videm pri Ptuju. V 
začetku julija so stekla dela na odseku ceste v Strmcu, kjer se 
sočasno gradi še 620 m vodovodnega omrežja. V avgustu se 
bodo izvajala dela na cesti v Dravcih, uredilo se bo odvodnja- 
vanje na lokalni cesti v Pobrežju, začela se bo izgradnja hodni
ka za pešce v Pobrežju. V začetku septembra so predvidene 
ureditev ceste v Tržcu (odcep Kolar), modernizacija ceste v 
Zgornji Pristavi (odcep Repec—Gajser) in sanacija dela ceste 
na Osterbergerjevo.

V IZGRADNJI NOV MOST ČEZ PSIČINO, VELJA 
POPOLNA ZAPORA NA LOKALNI CESTI

V začetku julija je bila podpisana pogodba z izvajalcem del za 
izgradnjo mostu čez Psičino na lokalni cesti Zgornji Lesko
vec—Veliki Okič—Cirkulane. Dela bodo končana predvido
ma v drugi polovici avgusta. Zaradi izgradnje mostu velja na 
lokalni cesti popolna zapora. Obvoz za osebna vozila je ure
jen. Vse občane prosimo za strpnost.

Občina Videm je pristopila k izgradnji novega mostu.

DO OKTOBRA ZAKLJUČEK KANALIZACIJSKIH 
DEL NA DVEH ODSEKIH

V teku je izbira izvajalcev za izgradnjo dveh kanalizacijskih 
vej, in sicer v Lancovi vasi od Osmice do avtoceste in v nase
lju Pobrežje — na lokalni cesti proti Ptuju. Dela na obeh odse
kih bodo končana predvidoma oktobra.
Dokumentacija sprememb in dopolnitev občinskega prostor
skega načrta je pripravljena do faze, da bo osnutek oddan v 
mnenja pristojnim soglasodajalcem. V jeseni pričakujemo 
mnenja, tako da lahko nadaljujemo postopek. Občina Videm 
je v spremembe in dopolnitev vključila pomembne pobude 
za nadaljnji razvoj občine. V fazi izdelave je tudi projektna 
dokumentacija za nadaljevanje izgradnje kanalizacije v Lanco
vi vasi.

DRSI PRISTOPIL K UREDITVI DOKUMENTACIJE 
ZA UREDITEV POČIVALIŠČA V SOVIČAH

V juniju je na Direkciji RS za ceste potekal sestanek glede 
ureditve državne ceste R 3-690 od naselja Zgornja Pristava do 
mejnega prehoda Zgornji Leskovec. Predstavnikom na DRSI 
je bila predana zahteva po ureditvi celotne trase ceste z ure
ditvijo pločnikov, prometne signalizacije, preplastitvijo, izgra
dnjo kanalizacije in ureditvijo javne razsvetljave. Prav tako je 
dogovorjeno, da DRSI pristopi k ureditvi dokumentacije za 
ureditev počivališča v Sovičah.
V teku je postopek pridobivanja zemljišča za izgradnjo doma 
upokojencev z dnevnovarstvenim centrom v Vidmu pri Ptuju. 
Ker pa je na pragu priprava predlogov projektov za novo 
finančno perspektivo 2021—2027, smo aktivnosti usmerili 
tudi v ta področja. Prizadevali si bomo, da pridobimo evrop
ska sredstva za čim več projektov.

Občinska uprava
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V Pobrežju bo novo naselje hiš
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V prostorih občine Videm je bila v sredo, 10. julija, jav
na obravnava dopolnjenega osnutka odloka o občinskem 
podrobnem prostorskem načrtu za enoto urejanja prostora 
PB13 Pobrežje — med starim in novim naseljem, kjer je pred
videna nizka pozidava območja z dvema tipoma stanovanjskih 
stavb.
Območje OPPN PB13 se nahaja v južnem delu naselja 
Pobrežje, v podaljšku obstoječe pozidave in v oddaljenosti 
okrog 300 metrov od naselja Videm pri Ptuju. Naročnik je 
JU & MI INVEST, d. o. o>m iz Pobrežja 6a.

TM

Obvestilo uredništva

Uredništvo časopisa Naš glas obvešča, da je rok za odda
jo prispevkov za oktobrsko številko 15. september 2019. 
Do tedaj nam lahko tudi pošljete napovednik s podatki, 
KDO organizira KAJ, KJE in KDAJ. Gradivo pošljite na 
e-naslov: tatjana.mohorko@gmail.si.

Uredništvo

Obvestilo o cestnih 
zaporah
DELNE IN OBČASNO POPOLNE ZAPORE CEST 
NA OBMOČJU OBČINE VIDEM

Na območju Občine Videm se od 1. julija 2019 do predvi
doma 30. septembra 2019 izvaja cestni program na območju 
Občine Videm.
Vse uporabnike cest, kjer se izvajajo dela, prosimo za razu
mevanje, saj bodo zaradi izgradnje delne in občasno popolne 
zapore odsekov cest.

POPOLNA ZAPORA LOKALNE CESTE
Občina Videm je s 3. julijem 2019 začela izgradnjo mostu 
čez Psičino v Spodnjem Leskovcu.
Vse uporabnike lokalne ceste LC 456251 Zgornji Lesko
vec—Mali Okič—Cirkulane obveščamo, da bo popolna zapora 
ceste od 3. julija 2019 do predvidoma 30. avgusta 2019. 
Obvoz za osebna vozila je urejen po javnih poteh in lokalnih 
cestah.
Prosimo za razumevanje.

Občinska uprava
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POSLANSKI KOTIČEK

Spoštovani občanke in občani Občine Videm

poletje je že v polnem zamahu in z njim tudi čas poči
tnic, dopustov, obiska kopališč, družinskih izletov in 

vsega drugega, kar imamo najraje. Naši šolarji so se že 
povsem navadili na dolge, brezskrbne dni, ki jih prinašajo 
najdaljše šolske počitnice. Glede na vročino, ki nas je zaje
la zadnje junijske dni, pa tudi odrasli že kar malce nestr
pno pogledujemo proti načrtovanemu poletnemu dopu
stu. A v Državnem zboru nas do takrat čaka še kar nekaj 
sej odborov in redna julijska seja Državnega zbora, ki se 
bo tokrat začela nekoliko prej, v drugem tednu julija.

V začetku junija je dogajanje v parlamentu zaznamovala nuj
na seja Odbora za delo, družino, socialne zadeve in invalide 
ter Odbora za notranje zadeve, javno upravo in lokalno samo
upravo v zvezi s problematiko zlorabe socialnih transferjev s 
strani tujcev na podlagi fiktivno prijavljenega prebivališča. 
Dejstvo je, da so se zneski prejetih socialnih transferjev tuj
cem in njihovim družinam v zadnjih štirih letih izrazito povi
šali, in sicer po podatkih vlade na nekaterih območjih centrov 
za socialno delo tudi za več kot 50 odstotkov, največ prav na 
območju našega matičnega centra za socialno delo v Spo
dnjem Podravju (kar za 67 odstotkov). Nujna seja odborov 
je tako bila sklicana iz zdravorazumskih razlogov in predvsem 
z namenom, da se obravnavajo in sprejmejo sklepi po zgle
du dobrih praks drugih držav Evropske unije, ki se s tovrstno 
problematiko srečujejo že dlje časa. Med razpravo o obravna
vani tematiki so skoraj vsi navzoči poslanci sicer potrdili, da 
se tukaj opozarja na resničen problem, a žal tudi tokrat pre
dlagani ukrepi niso prejeli zadostne podpore za spremembo 
zakonodaje.

Ob začetku redne junijske seje sem v okviru ustnih poslan
skih vprašanj ministrico za infrastrukturo povprašala, kdaj 
nameravajo zagotoviti brezvinjetni prehod na mejnem pre
hodu Gruškovje. Zlasti v poletnih mesecih namreč tudi obča
ni Občine Videm občutimo povečan promet skozi naselja 
Pobrežje, Videm, vse do mejnega prehoda Zg. Leskovec. Ker 
regionalna cesta proti mejnemu prehodu Zg. Leskovec, ki jo 
upravlja država, ne nudi zadostne zaščite za vse nas, me takšno 
neodgovorno ravnanje resnično skrbi. Vse dokler AC Dražen- 
ci—Gruškovje ni bila dokončana, je bilo rečeno, da se bosta z 
njeno izgradnjo izboljšali zlasti varnost in kakovost življenja 
ljudi, ki živijo v njeni neposredni bližini.

Žal številni tujci še vedno iščejo možnosti brezvinjetnega pre
hoda kot tudi prehode, kjer so čakalne dobe krajše, posledič
no pa obremenjujejo naše regionalne in tudi lokalne ceste, ki 
takšnega prometa enostavno ne prenesejo. Žal ministrica oce

njuje, da uvedba brezvinjetnega prehoda ob mejnem prehodu 
Gruškovje ni smiselna. S tem se ne morem strinjati, zato bom 
to problematiko izpostavljala naprej, vse dokler se ne najde 
ustrezna rešitev.

Na redni junijski seji smo poslanci nekoliko več časa namenili 
predvsem predlaganim spremembam in dopolnitvam Zakona 
o mednarodni zaščiti, predlogu sprememb Zakona o organi
zaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja ter štiriindvaj
setemu rednemu letnemu poročilu Varuha človekovih pravic 
Republike Slovenije za leto 2018. Aktualno politično doga
janje v Državnem zboru se je v preteklem mesecu končalo z 
neuspešno interpelacijo ministra za obrambo Karla Erjavca. 
Po 14-urni razpravi, ki je uro in pol potekala celo za zaprtimi 
vrati, je proti interpelaciji glasovalo 39 poslancev, interpelacijo 
pa je podprlo 35 navzočih poslancev.

Spoštovani,
želim vam, da preživite kar se da lepo poletje in dopustniške dni. 
Naj bodo ti dnevi resnično sproščeni, polni sonca, smeha in rado
sti. Predvsem pa naj vas napolnijo z obilo energije za jesenske 
dni.

Suzana Lep Šimenko,
poslanka DZ RS
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Delegacija poljsko-slovenske parlamentarne
skupine Sejma obiskala videmsko občino

1 /Sloveniji seje od 29. do 31. maja na uradnem obisku 
V mudila delegacija poljsko-slovenske parlamentarne 

skupine Sejma Republike Poljske. V Državnem zboru (DZ) 
jih je prvi dan obiska sprejela Skupina prijateljstva z Repu
bliko Poljsko, ki jo vodi predsednica in poslanka Suzana 
Lep Šimenko. Delegacija seje en dan obiska mudila tudi v 
Spodnjem Podravju, v občinah Kidričevo in Videm.

Poljsko delegacijo, v kateri so bili poleg predsednika skupine 
Kazimierza Gwiazdowskega še podpredsednik skupine Marek 
Rz^sak, podpredsednica skupine Barbara Chrobak in sekre
tarka skupine Anna Marciniak, sta sprejela kidričevski župan 
Anton Leskovar in videmski Branko Marinič. Poljski delega
ciji se je pridružila tudi predsednica in člani Skupine prijatelj
stva z Republiko Poljsko Suzana Lep Simenko, Jelka Godec, 
Mojca Žnidarič in Jožef Lenart. Gostje so si najprej ogledali 
športnorekreacijski park Zeleno jezero (Green Lake), nato pa 
so se podali v Haloze, kjer so obiskali uspešno govedorejsko 
kmetijo Ide Vindiš Belšak v Sp. Leskovcu in kjer so jim pri
pravili degustacijo njihovih nagrajenih izdelkov iz mleka in 
žit. Zaključek druženja z večerjo je župan Marinič priredil 
v Vidovi kleti, kjer je skrbnik občinske trte in uspešni vinar 
Rudi Potrč pripravil še degustacijo haloških vin.

Suzana Lep Simenko po srečanju s poljsko delegacijo: »Kot

Poljsko delegacijo in druge goste je v središču občine sprejel 
župan Branko Marinič, obiskali pa so tudi kmetijo Ide Vindiš Belšak 
v Halozah.

poslanka z območja Dravskega polja in Haloz sem izrazila željo, 
da obiščejo naše konce. Prave Slovenije namreč ne morejo občuti
ti v Ljubljani. Prava Slovenija je naše podeželje. Zelo sem vese
la, da smo ta obisk z županoma obeh občin tako dobro izpeljali. 
Prepričana sem, da so v tem kratkem času gostje videli vsaj delček 
lepot vinorodnih Haloz in okusili nekaj dobrot iz občine Videm. 
Po izrazih in njihovih besedah sodeč so bili resnično očarani in 
pozitivno presenečeni, zato bodo dobri vtisi zagotovo preneseni na 
Poljsko.«

Besedilo in foto: TM
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Javni razpis
Javni razpis »Spodbujanje trajnostne 
poslovne strateške transformacije in 
razvoj novih poslovnih modelov v slo
venskih podjetjih za lažje vključevanje v 
globalne verige vrednosti«

Predmet javnega razpisa sta financira
nje trajnostne poslovne strateške trans
formacije v malih in srednje velikih 
podjetjih ter razvoj njihovih poslovnih 
modelov in sofinanciranje izvedbenih 
projektov za lažje vključevanje v global
ne verige vrednosti.

Predmet javnega razpisa zajema:
— sklop A: 100-odstotno financiranje 

stroškov udeležbe podjetij v Akademi
ji TPSMP;

— sklop B: do 50-odstotno financira
nje nastalih upravičenih stroškov pri 
izvedbi projektov do višine 100.000 
EUR.

Cilji javnega razpisa se bodo dosegli z 
naslednjimi aktivnostmi:
— vključitev vsaj 60 malih in srednje 

velikih podjetij v proces trajnostne 
poslovne strateške transformacije, v 
katerem bodo pripravila trajnostne 
poslovne strategije in nove poslovne 
modele ter predloge izvedbenih pro
jektov za uresničevanje trajnostnih 
poslovnih strategij;

— finančna podpora vsaj 60 izvedbenih 
projektov podjetij, ki bodo pomemb

no prispevali k uresničevanju trajno
stnih poslovnih strategij podjetij.

Roki za oddajo vlog
Predvidenih je pet (5) rokov za oddajo 
vlog za sklop A:
1. rok: 19. 7. 2019, 29. 11. 2019, 30. 4. 
2020, 30. 9. 2020, 23. 4. 2021.

Vsi potrebni podatki in navodila, ki 
bodo omogočila izdelavo popolne in 
pravilne vloge za dodelitev sredstev, so 
navedeni v razpisni dokumentaciji, ki 
bo od dne objave javnega razpisa obja
vljena na spletni strani agencije: www. 
spiritslovenia.si/javni-razpisi-in-narocila.

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JULIJ 2019



Slavnostna seja občinskega sveta Videm

^ himno Republike Slovenije, ki jo je zapela osnovnošol- 
«3ka Eva Vidovič Malek, seje v sejni sobi občine Videm v 
petek, 14. junija, začela slavnostna seja občinskega sveta 
Videm, posvečena 13. prazniku občine Videm.

Slavnostno govornik je bil župan občine Videm Branko 
Marinič. Na kratko je strnil aktualno dogajanje v lokalni sku
pnosti ter se občinskim svetnikom in sodelavcem v občinski 
upravi zahvalil za dobro sodelovanje. Ob tem je poudaril, da 
se skupaj z občankami in občani veseli napredka občine in 
predvsem dobrega sodelovanja. Nagovoru je sledila zdravica 
vseh navzočih v sejni sobi občine.

TM

Na slavnostni seji videmskega občinskega sveta

Spominski posnetek, ki je nastal na letošnji slavnostni seji ob občin
skem prazniku. Foto: Črtomir Goznik

Spomini Franca Kirbiša,
prvega župana občine Videm

Tranc Kirbiš izTržca je bil župan občine Videm v prvem 
in drugem mandatu, pred petimi leti pa je postal 

častni občan občine Videm. Še danes je aktiven v kar 
nekaj društvih, predan je gasilstvu in dobro se znajde v 
vlogi desetarja v ekipi veteranov PGD Tržeč, bil je med 
ustanovitelji kegljaške sekcije, v KS Tržeč pa med pobu
dniki, da ima vsaka hiša slovensko zastavo, ki jo izobesi ob 
državnih praznikih. Franc Kirbiš na letošnji proslavi ob 13. občinskem prazniku 

Foto: Črtomir Goznik

»Začetki v lokalni samoupravi so bili razburljivi,« se spominja 
Franc Kirbiš in doda: »Na prvih volitvah nas je bilo šest kan
didatov. Najmanj sem pričakoval, da mi bo uspelo. Najprej so

me predlagali volivci, nato sem prvi mandat dobil na listi Obr- 
tno-podjetniške stranke Slovenije. Po volitvah sem potem mesec 
dni hodil po Vidmu s torbo v roki, saj občina ni imela ničesar,
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niti prostorov za delovanje. Na razpolago smo imeli le pisarno v 
KS Videm pri Ptuju nad Kmetijsko zadrugo Videm, s katero se 
nam je kasneje uspelo dogovoriti za razširitev prostorov. Moj prvi 
pogoj je bil, da zgradimo občinsko zgradbo. A bilo je zelo napeto 
v občinskem svetu, saj je odločitev za gradnjo 'prevagala' za en 
sam glas. Gradnje smo se lotili hitro po odločitvi občinskega sve
ta in objekt tudi uspešno zgradili, slovesno odprtje pa je bilo na 
občinskem prazniku ob koncu prvega mandata. Vztrajnost se je 
torej obrestovala in vesel sem, da ima naša občina lastne prostore. 
Vprvem mandatu je občino Videm tvorilo več krajevnih skupno
sti, zraven je bila tudi KS Podlehnik, ki pa se je po enem man
datu odcepila, saj je Podlehnik dobil svojo občino. Želeli smo, da 
bi tudi Leskovec dobil svojo občino, pa to ni uspelo. Začeli smo 
brez računalnika, brez strokovnih služb in tudi pri izbiri kadra 
smo imeli malo nesrečno roko. Do občinskega praznika smo ure
dili, da je občina dobila svoje simbole, v grbu in zastavi pa smo 
združili ravninski in hriboviti haloški del občine. Prvi občinski 
praznik je bil praznik velikih pričakovanj, prišli smo do svojih

občinskih prostorov in veselje tudi s strani naših občanov je bilo 
veliko. Takrat smo se lahko postavili na normalne tirnice in zače
li delo. Za drugi mandat vodenja občine nas je bilo sedem kandi
datov in volivci so me ponovno izbrali za župana, potem pa več 
nisem vztrajal.
Zadovoljen sem, da se občina razvija, da imajo naši občani veli
ko boljše pogoje za delo in življenje kot pred četrt stoletja. Lahko 
smo zadovoljni, da so nastale občine, kar se dobro vidi na vseh 
področjih. Velika pridobitev za našo občino je bil tudi režijski 
obrat. Bili smo med prvimi občinami, ki smo ga ustavili in še 
danes dobro dela. Zelo pa mi je žal, da nam ni uspelo z načrti 
za ureditev rekreacijskega centra v jami Tržeč, saj je bilo vse pri
pravljeno, pa tudi, da nismo zgradili doma za starejše. To sta dva 
ključna projekta, ki občini Videm zelo manjkata. Ob 25-letni- 
ci občine želim občankam in občanom, da so strpni, ponosni na 
svojo občino in se veselijo vseh pridobitev.«

TM

13. občinski praznik in 25 let lokalne skupnosti

1 /petek, 14. junija, je bila v občini Videm osrednja slo- 
V vesnost ob 13. občinskem prazniku in 25-letnici 

samostojne občine. Osrednjo občinsko proslavo je obči
na posvetila tudi bližnjemu prazniku dnevu državnosti. 
Slavnostni govornik na proslavi je bil župan občine Videm 
Branko Marinič, pogled na četrt stoletja občine in njen 
razvoj pa je v nagovoru strnil prvi videmski župan Franc 
Kirbiš.

V imenu županj in županov občin Spodnjega Podravja je vod
stvu občine Videm ter občankam in občanom čestital župan 
občine Kidričevo Anton Leskovar. Govornica na občinski 
slovesnosti je bila tudi domačinka, državnozborska poslanka 
Suzana Lep Simenko. Med drugim je povedala: »Velika ude
ležba na številnih prireditvah, ki so potekale v okviru občin
skega praznika, kaže na dejstvo, da so tovrstna druženja obča
nov zelo dobrodošla in želena. Tudi sama podpiram idejo, da 
občinski praznik praznujemo vsako leto.

Občina Videm praznuje 25 let obstoja. Veliko je bilo nareje
nega na območju celotne občine v preteklih letih, veliko dela 
pa lokalno oblast še čaka. Izkoristiti moramo vse potenciale, 
ki jih kot občina imamo, tako na haloškem kot ravninskem 
delu. Se vedno smo mlada občina, vendar hkrati dovolj sta
ra, da lahko preidemo v obdobje polnega razvoja. Najstniško 
obdobje občine, ko so nam bile dovoljene še kakšne napake, 
je namreč za nami. Imate vso mojo podporo pri nadaljnjem 
razvoju občine, ki bo za posledico imel izboljšanje kakovosti 
življenja vseh občank in občanov.«

V kulturnem programu so nastopih učenci OS Videm, 
ženska vokalna skupina KD Leskovec in folklorna skupina 
FD Rožmarin Dolena. Za dobro zabavo in počutje pa je 
poskrbel ansambel Mladi Pomurci, v katerem igra tudi Blaž 
Hameršak iz Pobrežja.
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Praznični utrinki z osrednje proslave ob občinskem 
prazniku 2019
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TM
Foto: Črtomir Goznik

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JULIJ 2019



Na vidovo nedeljo blagoslov relikvij sv. Donata

etošnja vidova nedelja je bila posebna in nadvse slav- 
Lnostna. Na ta dan sta župljane povezala dva svetni
ka: sv. Vid, zavetnik župnije, samostana in občine, ter sv. 
Donat, čigar relikvije (posmrtne ostanke) in sarkofag so 
obnovili in so bili slovesno blagoslovljeni ter ustoličeni na 
mesto v Marijini kapeli.

Najprej je bila procesija z župnijskega dvorišča v farno cerkev, 
kamor so prenesli obnovljen sarkofag in relikvije sv. Dona
ta. Te so bile še do nedavnega zakrite v stranskem oltarju, po 
obnovi cerkve pa so tudi na pobudo domače občine pristo
pili k obnovi in letos je bil slavnostni zaključek zahtevnih in 
pomembnih restavratorskih del. Kot je povedal p. Tarzicij 
Kolenko, so z velikim ponosom obnovili ta »čudež in lepoto«. 
Relikvije je obnovila dr. Eva Ilec, baročni sarkofag pa je resta
vriral dr. Martin Klinc. Pater Tarzicij se je obema tudi zahvalil 
za strokovno opravljeno delo.

Slovesen blagoslov je opravil p. Slavko Stermšek, prov. vikar, 
ki je kot prvi iskal povezave z dogodki na Donački in nekaj
krat peš romal na Donačko goro. Župniji je za uspešno opra
vljeno delo in za dragocenost, ki je spet našla svoje mesto v 
župnijski cerkvi, čestital tudi videmski župan Branko Mari
nič. Poudaril je, da je to zgodovinsko bogat dogodek za obči
no in župnijo.

Po maši je sledila pogostitev, za katero je poskrbela občina 
Videm ob pomoči gospodinj, članic društev žensk in gospo
dinj iz občine, občanom so ponudili tudi županovo vino, 
praznovanje občinskega in farnega praznika pa so s plesom in 
glasbo polepšali še ljudski godci, Veseli Jožeki in folklorniki iz 
videmske občine.

Besedilo in foto: TM

Ob veliki pridobitvi za župnijo in občino so se zbrali (od leve): 
poslanka Suzana Lep Šimenko, p. Tarzicij Kolenko, župan Branko 
Marinič ter restavratorja dr. Eva Ilec in dr. Martin Klinc.
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Selški gasilski podmladek
na županovem sprejemu

1 /prostorih občine Videm je župan Branko Marinič 12. 
V junija v sklopu občinskega praznika gostil mlade 

gasilce iz PGD Sela. Na slovesni sprejem je povabil ekipo 
državnih prvakov in udeležence 18. državnega kviza gasil
ske mladine Slovenije, mentorje ekip, podžupana Matjaža 
Klasinca, direktorja občinske uprave Mirka Šimenka, Nado 
Kolednik iz občinske uprave, vodstvo PGD Sela, Gasilske 
zveze Videm in poveljnika Štaba CZ občine Videm.

Bila je to še ena odlična priložnost, ko je mladim gasilcem 
župan lahko čestital za ta izjemni uspeh in se jim zahvalil za 
odlično opravljeno delo, za trud, ki ga vlagajo v gasilstvo, in 
s tem tudi dobro promovirajo občino Videm. Zaželel jim je 
uspehov tudi v prihodnje in vsakemu posebej stisnil roko ter

izročil darilo občine Videm. V nagovorih so se županu pridru
žili tudi drugi vabljeni gostje.

Besedilo in foto: TM

Županova čestitka mladim selskim gasilcem in mentorju Alojzu 
Auerju za še en velik dosežek na tekmovanju.

PGD Selo
70(et
1949-2019

V družbi mladih gasilcev ob letošnjem občinskem prazniku

Županov sprejem za najuspešnejše devetošolce

1 /dneh občinskega praznika je župan občine Videm 
V Branko Marinič posebno pozornost in čestitko name

nil tudi letošnjim najuspešnejšim devetošolcem. Na spre
jemu so bili: Žan Godec, Jaka Horvat, Anja Kozel, Katarina 
Murko, Pia Narat, Sara Pernek, Eva Podgoršek, Ela Svenšek 
ter Gaja in Gaj Železnik.

Znanje je zaklad, ki venomer spremlja svojega lastnika. 
(Kitajski pregovor)

V prostorih občine Videm je 13. junija na slovesnem dogodku 
župan gostil najuspešnejše učence OŠ Videm in podružnice 
Leskovec, ki so ob zaključku šolskega leta 2018/19 izstopali 
z odličnim uspehom in dosežki na tekmovalnem področju. 
Zahvalil se jim za njihov trud v šoli, za odličen uspeh, ob tem 
pa dejal, da verjame, da je za njimi izjemnih devet let osnovne 
šole, da so na svoji šoli doživeli veliko lepega in enkratnega,
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kar bodo pomnili vse življenje. V imenu občine jim je izročil 
še priložnostno darilo — županovo perico — in jim zaželel uspe
šno pot v srednji šoli in kasneje na fakulteti.
Nagrajencem je na sprejemu posebej čestital tudi ravnatelj OS 
Videm mag. Robert Murko ter se ob tej priložnosti zahvalil 
tudi županu Mariniču in občini za pomoč in dobro sodelova
nje.

Besedilo in foto: TM

Letošnji naj devetošolci na sprejemu pri županu Branku Mariniču

Mateja je štiri leta blestela predvsem na tistih področjih, na 
katerih je lahko pokazala svojo pisno in govorno nadarjenost 
ter organizacijske sposobnosti. Na tekmovanju za Cankarjevo 
priznanje je dosegla vse, kar je mogoče: v vseh štirih letih je 
dosegla bronasto na šolskem, srebrno na območnem in zlato 
na državnem tekmovanju. Njene interpretacije umetniških del 
so bile vselej dovršene in so segle do srca.
Ostala nam bo v spominu kot odlična organizatorica in vodi
teljica. Navedimo nekaj najopaznejših projektov: Unescov 
projekt Menjaj branje in sanje, Ekonomijada, vodenje zaključ
ne prireditve ES v Dominikanskem samostanu 2018, delav
nica Veselje do znanosti — kisli dež, vodenje učnega podjetja 
Donut & Muffin, d. o. o., objave o programu ekonomski teh
nik na portalu Moja izbira. Za svoje delo je prejela Mednaro
dni certifikat kakovosti dela dijaka v učnem podjetju 2018. 
V šolskem letu 2018/19 je opravila tritedensko delovno pra

Naj dijakinji Mateji Topolovec je 11. julija na sprejemu v prostorih 
občine Videm čestital tudi župan Branko Marinič s sodelavci 
Foto: TM

kso na Irskem v okviru projekta Erazmus+, kjer so še posebej 
pohvalili njeno delo. Odlikuje se po natančnosti, zavzetosti 
in doslednosti. Pri svojem delu je zanesljiva in požrtvovalna. 
Ima spoštljiv odnos do dela in šole. Kljub svojim dosežkom pa 
ostaja skromna in zadržana.
Prepričani smo, da bomo o njej in njenih uspehih po odhodu 
z Ekonomske šole Ptuj še slišali in da bo svojo ustvarjalnost v 
prihodnje izkazovala še prepričljiveje.
Iskrene čestitke!

Vida Vidovič

Naj dijakinja Mateja Topolovec

1 /občini Videm se lahko pohvalimo z mladimi, ki dose- 
V gajo zavidljive rezultate. Ena izmed njih je tudi Mateja 

Topolovec iz Sp. Leskovca, ki je postala naj dijakinja Eko
nomske šole ŠC Ptuj v šol. letu 2018/19. Prav tako je bila 
razglašena za naj dijakinjo Mestne občine Ptuj v 4-letnih 
strokovnih programih.
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Čestitka nagrajencem
za nagrajene domače izdelke

Z^bčina Videm se zadnjih nekaj let ponosno predsta- 
VVvlja tudi z nekaterimi občankami in občani, ki dose
gajo odlične rezultate na ocenjevanjih kmečkih dobrot in 
tako tudi občino dobro promovirajo na področju turizma.

Letošnje nagrajence na Vino Ptuj in 30. razstavi Dobrote 
slovenskih kmetij je župan Branko Marinič v dneh letošnje
ga občinskega praznika povabil v Vidovo klet na sprejem in 
druženje ob izbranih dobrotah. Posebej je čestital vinarjem 
Marjanu Kramerju, Maksu Kropcu, Robertu Hameršaku, 
Francu Marohu, Jakobu Svenšku, Bošku in Božidarju Varnici 
ter Jožefu Strelcu, ki so dosegli nov uspeh na letošnjem oce
njevanju vinskih vzorcev.

Za velik uspeh in dobro predstavitev je župan Marinič česti
tal tudi tistim, ki so se dobro predstavili na letošnji razsta
vi dobrot: Idi Vindiš Belšak, Štefaniji Vidovič, čebelarjem 
Mitji Šibila, Barbari Murko Kolednik in Maksu Kostanjev
cu, kmetiji Zavec iz Lancove vasi, Borisu Svenšku — Oljarni 
Svenšek, kmetiji Šimenko in Srečku Drevenšku.

Nagrajencem so čestitali tudi gostje na slovesnem dogodku, 
med njimi predsednik Društva vinogradnikov in sadjarjev 
Haloze Zvonko Arnečič, ptujska vinska kraljica Eva Gašperšič 
in direktor Vinarske zadruge Haloze Jernej Golc.

Besedilo in foto: TM

Letošnji nagrajenci v družbi gostitelja župana občine Videm in 
vabljenih gostov

Na sprejemu so ponudili tudi odlična nagrajena vina iz Haloz.

8. Mala likovna kolonija Haloze

1 /ponedeljek, 10. junija, smo v domu patra Miha Dre- 
V venska organizirali odprtje likovne razstave otroških 

likovnih del, ki so nastala na 8. Mali likovni koloniji Haloze. 
Taje letos potekala v Zgornjem Leskovcu.

Prireditev je bila organizirana v sklopu praznika občine 
Videm. Na likovni koloniji so nastala kakovostna otroška 
likovna dela, ustvarjali so učenci iz osmih osnovnih šol: OŠ 
Destrnik, OŠ Cirkulane - Zavrč, OŠ Kidričevo, OŠ Markov
ci, OŠ Mladika, OŠ Olge Meglič, OŠ Videm in podružnične 
OŠ Leskovec. Učenci so že osmo leto zapored dokazali, da so 
pravi mali mojstri slikanja haloške krajine.

Marko Kunčnik, mentor Male likovne kolonije Haloze

| a_________^-TT .. . »
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Po Srakačevi poti

1 /soboto, 8. junija, smo člani Kulturnega društva Fran- 
V četa Prešerna Videm vabili na pohod po Srakače

vi poti, ki ga pripravljamo v spomin na svojega rojaka, 
pesnika in pisatelja Franceta Forstneriča, ki seje rodil v 
naselju Pobrežje.

Tokratni pohod je bil v znamenju majhnega jubileja, saj je 
minilo 15 let, odkar sta pot zasnovala in nas po njej prvič 
popeljala Marija in Mirko Cernila, Forstneričeva prijatelja in 
znanca že od otroških let. Hkrati smo se spomnili tudi, da je 
pred natanko 20 leti, leta 1999, France Forstnerič bil imeno
van za prvega častnega občana videmske občine.
Kako se domačini spominjajo svojega rojaka in ga cenijo, je 
z besedami, s katerimi je letošnje pohodnike pospremil na 
pohod, orisal predsednik KD Videm Jože Smigoc, potem 
ko so zbrani prisluhnili recitaciji Forstneričeve pesmi Poza
bljam: »Slišali smo pesem Franceta Forstneriča z naslovom 
Pozabljam, v kateri naš pesnik med drugim pravi: Mene pa, 
kot vidim, tu še vsepoznajollpomnijo me, kot da bi sploh ne bil 
odšel...«
Pohodnike je na pot pospremil tudi župan Branko Marinič,

Srakačeva pot (posnetek je nastal pri Kočarjev! domačiji) je prosla
vila 15-letnico. Foto: Manja Vinko

pri Kočarjev! domačiji nas je pozdravil predsednik Folklorne
ga društva Pobrežje in občinski svetnik Andrej Forstnerič, v 
Šturmovcih na Petrovi domačiji pa občinski svetnik Andrej 
Rožman. Pohod smo sklenili v hladu Drvarnice videmskega 
kulturnega društva. In ker je bilo tako prijetno, smo obljubili, 
da se znova dobimo na pohodu jeseni, ko se bomo odpravili v 
Haloze po poteh snemanja fdma Svet na Kajžarju.

Jože Smigoc

Večer pod zvezdami

folklorno društvo Rožmarin Dolena je tudi letos orga
niziralo zdaj že tradicionalni Večer pod zvezdami, 

glasbeno prireditev, posvečeno tudi letošnjemu prazni
ku občine Videm. Dogodek je potekal v soboto, 8. junija, 
pred Domom krajanov v Doleni.

Zbrane je pozdravila predsednica FD Rožmarin Jana Potoč
nik in vsem obiskovalcem zaželela lep glasbeni večer. Program 
letošnjega plesno-glasbenega srečanja so oblikovali folklorniki 
FD Rožmarin Dolena, Harmonikarski orkester Modras, Tam- 
buraški orkester Majšperk pod vodstvom umetniškega vodje 
Draga Kleina, za pravi melos poletnega večera pa je poskrbela 
tudi vokalna zasedba Mladi Veseljaki KD Cirkulane.
Letošnji večer je bil že četrti zapovrstjo, poleg dobre glasbe pa 
sta za smeh in dobro voljo z odra skrbela tudi voditelja večera 
— Maja Glaser Bedenik in stand up komik Tomi Gomilšek.
Za uspešno izpeljano prireditev je rožmarinovcem čestital tudi 
župan občine Videm Branko Marinič, ki se je s soprogo ude

Občinstvo je uživalo v pestrem programu glasbene noči pod zvez
dami. Foto: arhiv društva

ležil še enega prijetnega dogodka v nizu letošnjega občinskega 
praznovanja.

PK
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Tretja revija harmonikarjev v Leskovcu

1 /programu letošnjih prireditev ob prazniku občine 
V Videm je bila v soboto, 15. junija, tudi harmonikarska 

revija Primoža Zvira.

V družbi odličnega harmonikarja, ki se rad vrača v Haloze 
in v družbo svojih učencev, so bili tudi letos talenti različnih 
starosti. Dogodek v prostorih gasilskega doma v Leskovcu je 
organiziralo Društvo Kocil iz Skorišnjaka. Nastopajočim in 
organizatorju je ob tej priložnosti čestital tudi videmski župan 
Branko Marinič.

TM

Z letošnje harmonikarske revije. Foto: Brane Orlač

Folklorni popoldan
z domačimi in gostujočimi kulturnimi ustvarjalci

prireditev Folklorni popoldan na vidovo nedeljo, 16.
junija, je bila predzadnja v nizu letošnjih dogodkov, 

posvečenih prazniku občine Videm. V prireditvenem 
šotoru smo na velikem odru spremljali domače folklorne 
skupine, ljudske godce in tamburaše ter goste z Destrnika 
in Rogoznice.

V zadnjih letih smo prav ob vidovem in občinskem prazniku 
naše kraje in ljudi predstavljali tudi skozi nošo, ljudsko glasbo 
in ples, v tem vzdušju pa smo nadaljevali tudi v letu 2019. 
Folklorne skupine na našem območju z veliko mero spošto
vanja že vrsto let ohranjajo to neprecenljivo bogastvo besed, 
pesmi in ljudskih plesov za prihodnje generacije. Prav s folklo

ro se to bogastvo Dravskega in Ptujskega polja ter Haloz na 
raznoraznih prireditvah lahko predstavlja in tako približa tudi 
drugim.
Program za Folklorni popoldan je pripravil Janko Jeren- 
ko, umetniški vodja v FD Lancova vas, nastopajočim se je 
za nastop zahvalil župan Branko Marinič, podžupan Matjaž 
Klasinc in Nada Kolednik iz občinske uprave pa sta vsem 
nastopajočim skupinam izročila darilo občine Videm.
Letošnji Folklorni popoldan so oblikovali: Tamburaši KD 
Videm, mlajša in starejša otroška FS FD Rožmarin Dolena, 
mlajša odrasla FS FD Lancova vas, folklorna skupina FD 
Pobrežje, otroška FS FD Lancova vas, muzikanta FD Lan
cova vas, otroška FS KD Destrnik, odrasla FS FD Rožmarin 
Dolena, starejša odrasla FS FD Lancova vas in odrasla FS KD 
Rogoznica v MO Ptuj.

Besedilo in foto: TM
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Večer žgečkljive poezije

|Xulturno društvo Franceta Prešerna je ob letošnjem 
iNobčinskem prazniku vabilo na dve prireditvi. Prva, ki 
smo jo pripravili v petek, 7. junija, ob 21. uri, je bila bolj 
hudomušna, naslovili pa smo jo Tri prste pod popkom.

Naslov prireditve in pozna večerna ura sta dala slutiti, da 
bomo slišali nekoliko bolj žgečkljive pesmi. In res so člani raz
ličnih sekcij KD Videm — recitatorji in gledališčniki, ljudski 
pevci Vinogradniki in Jurovski fantje, tamburaši in ljudski 
godci — zbrali ljudske pesmi, kakršne si ljudje pripovedujemo 
ali zapojemo v bolj zasebnem prijateljskem krogu, k njiho
vemu bolj sproščenemu poslušanju (in izvajanju) pa sta pri
pomogla tudi prostor tokratne prireditve — Vidova klet — in 
občinski vinar Rudi Potrč, ki je s pomočjo haloške vinske

Utrinek z žgečkljive prireditve Tri prste pod popkom ... Presenetljivo: 
vsi nastopajoči (in vsi poslušalci) so poznali besedila pesmi - brez 
listkov v rokah! Foto: Manja Vinko

kapljice poskrbel za še bolj neuradno vzdušje. In ne boste ver
jeli: tudi župan Branko Marinič se je izkazal kot recitator!

Jože Smigoc

Tradicionalno srečanje Šturmovčanov

Qrvo soboto vjuniju, že po tradiciji, smo se Šturmovča- 
ni, člani TD Šturmača in naši prijatelji zbrali na že 14. 

tradicionalnem srečanju Šturmovčanov. Zbrala seje veli
ka druščina članov in vaščanov, pridružili pa so se nam 
tudi posebni gostje: župan občine Videm Branko Marinič, 
direktor občinske uprave Mirko Šimenko, poslanka DZ RS 
Suzana Lep Šimenko in predsednik KS Videm Jožef Selin- 
šek.

Na srečanju so podelili posebne zahvale za izjemen prispevek k 
ohranjanju društva in s tem k ohranjanju kulturne in naravne dedi
ščine ter za prispevek k organizaciji tradicionalnega srečanja.

Za dobro vzdušje so skrbeli tudi Veseli Jožeki. Foto: MŠ

Zbrane je v imenu vodstva TD Šturmača nagovoril Andrej 
Rožman. Letošnje leto je bilo še posebej slavnostno, saj smo 
obeležili 10-letnico delovanja TD Šturmača. Rečemo lahko, 
da je to za tako majhno društvo v tako majhnem kraju zavi
dljiva številka. Prav tako smo zelo ponosni, da število član
stva v društvu raste, pridružujejo se nam tudi vse mlajši člani. 
Petrova domačija je ob tem slavnostnem dogodku zasijala v 
vsej lepoti, tudi zaradi lično pokošene trave z novo kosilnico, 
za katero smo v društvu zelo hvaležni, saj je na domačiji veliko 
zelenih površin.

Ob tem jubileju smo za Šturmovčane pripravili prav posebno
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presenečenje. Zbrali smo slike in videoposnetke ter sestavili 
video z naslovom Film iz Viharne loke, ki predstavlja nadalje
vanje oziroma dopolnitev naše knjige izpred štirih let. Video 
smo pripravili kot spomin na praznovanje obletnice društva 
ter v njem predstavili vas, krajane in naše dogodke. Trudimo 
se, da bo kmalu dostopen tudi širšemu občinstvu.

Ker si našega društva ne moremo predstavljati brez ljudi, ki 
ga sestavljajo, se ob tej priložnosti zahvaljujemo vsem našim 
članom, vaščanom, prijateljem, vodstvu društva, ustanovnim 
članom. Hvala za vse, kar ste v zadnjem desetletju storili za 
društvo in vas. Na prireditvi pa smo posebne zahvale za izje
men prispevek k ohranjanju društva in s tem k ohranjanju 
kulturne in naravne dediščine ter prispevek k organizaciji tra

dicionalnega srečanja podelili: Občini Videm, Krajevni sku
pnosti Videm, OO SDS Videm, Veselim Jožekom in Jožetu 
Topolovcu. Hvala vsem, ker verjamete v to, da delamo dobro, 
nas pri tem podpirate in nam omogočate, da rastemo in ohra
njamo tradicijo.

Veseli Jožeki so tudi tokrat poskrbeli za kulturni program z 
lastnimi avtorskimi pesmimi, Jože Topolovec pa je z glasbo 
skrbel, da smo se zabavah do poznih večernih ur. Hvala tudi 
našim trem kuharjem, ki so poskrbeli za pečenke in ribe, hva
la vsem, ki ste prinesli pecivo, in hvala vsem, ki ste sodelovali 
pri organizaciji tega dogodka.

LRK

Slavnostni orgelski koncert

N la praznik sv. Vida in ob občin- 
I Mskem prazniku je bil v župnijski 
cerkvi slavnostni orgelski koncert vir
tuoza, večkratnega nagrajenca najra
zličnejših glasbenih tekmovanj Luka 
Gojkoška, ki končuje študij orgel v 
Gradcu.

Luka Gojkošek

Luka Gojkošek se je s sedmimi leti začel 
učiti klavir na glasbeno-izobraževalni 
agenciji Petka. Po petih letih je šola
nje nadaljeval v zasebni glasbeni šoli v 
samostanu sv. Petra in Pavla na Ptuju, 
kjer je pri Nini Frank začel igranje orgel 
ter z odliko končal nižjo glasbeno šolo iz 
orgel in klavirja. Leta 2011 se je vpisal 
na Konservatorij za glasbo in balet Lju
bljana, kjer je z orglami še naprej nada
ljeval pod mentorstvom Nine Frank, ter 
na Škofijsko klasično gimnazijo, kjer je 
tri leta pel pri večkrat nagrajenem Mla
dinskem mešanem zboru sv. Stanislava, 
ki ga vodi Damijan Močnik. Po uspešno 
končani maturi se je leta 2015 vpisal 
na Univerzo za glasbo in uprizoritvene 
umetnosti v Gradcu, kjer študira orgle 
pri prof. Ulrichu Waltherju.

TM Mlademu virtuozu je čestital videmski 
župan Branko Marinič. Foto: Tonček Horvat

Praznik na vasi v Lancovi
HNruštvo podeželskih žena in deklet Lancova vas je 
Lz letošnjemu prazniku občine Videm posvetilo poseb
no razstavo. Članice so postavile na ogled razstavo ročnih 
del in potic z naslovom Praznik na vasi v Lancovi vasi. Slo
vesno odprtje je bilo v vaškem domu Lancova vas 7. juni
ja, ko so se Lancovljankam pridružili tudi gostje: župan 
občine Videm Branko Marinič, predsednik KS Lancova vas 
Bojan Emeršič, p. Jože Petek ter predstavnice iz prijatelj
skih društev in aktivov žena.
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Predsednica DPŽD Lancova vas Jožica Maroh je predstavila pot 
do odprtja razstave in se zahvalila vsem, ki so pripomogli k uspešni 
zgodbi praznika na vasi.

Zbrane je na začetku pozdravila predsednica Jožica Maroh 
in na kratko predstavila ustvarjalno pot Lancovljank. Pripra
ve so se začele že oktobra lani, na 31 delavnicah pa so člani
ce ustvarjale kar 1186 ur. Delavnice so začele v duhu božiča 
in izdelovale adventne venčke, božične vizitke in novoletne 
dekoracije, nadaljevale pa v velikonočni čas ter naredile pisan
ke v različnih tehnikah in velikonočne dekoracije. Posebno 
pozornost so namenile rožam iz krep papirja. Vse učenje in 
ustvarjanje pa je bilo lažje zaradi prizadevnih mentorjev Zvon
ka in Verene Mikša.

BOGASTVO POTIC
Ni praznika na vasi brez domače potice. Zato so se odločile, 
da postavijo na ogled tudi potice, ki jih pečejo po receptih 
mam in babic, lotile pa so se tudi potic sodobnega časa. »Pra
vijo, da potica uspe, če je izdelana s potrpežljivostjo in veliko 
ljubezni. Na razstavi vam prikazujemo 40 potic,« je še dejala J. 
Maroh.

Razstavo je blagoslovil p. Jože Petek, kulturni utrinek pa so 
dodale Eva Vidovič Malek in pevke ljudskih pesmi FD Lanco
va vas. Bogastvo ročnih del in potic je ta vikend v Lancovo vas 
privabilo številne obiskovalce od blizu in daleč.

Besedilo in foto: PK

Članice so na ogled postavile 40 potic in številna ročna dela.

Prisrčno srečanje starejših občanov
1 /nedeljo, 9. junija, je bilo v občini že tradicionalno sre- 
V Čanje starejših občank in občanov, starih nad 70 let, 
posvečeno tudi 13. občinskemu prazniku. Na srečanju se 
jih je zbralo okrog 110.

Najprej so se starejši zbrali pri sveti maši v župnijski cerkvi, 
kjer sta jih posebej pozdravila župan Branko Marinič in farni 
župnik p. Tarzicij Kolenko. Nato pa je bilo prijetno druženje 
ob dobri hrani in pijači v gostišču Pal, kjer je zbrane z glasbo

Utrinka s srečanja starejših videmske občine 
Foto: arhiv občinske uprave

zabaval Jože Topolovec na harmoniki. Najstarejša na srečanju 
je bila Terezija Polanec iz Vareje, ki trenutno živi pri sinu na 
Turniščah (na fotografiji je z vnukinjo Renato Kozel in župa
nom Brankom Mariničem).

TM
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Pomladni dogodki v KS Soviče - Dravci - Vareja

^ekcija kegljačev Vareja Društva upokojencev Videm je SREČANJE VAŠČANOV SOVIČE - DRAVCI - 
«3bila organizator občinskega turnirja v visečem keglja- VAREJA
nju ob letošnjem prazniku občine Videm. Prijetno je bilo tudi na letošnjem srečanju krajanov naselij

Soviče, Dravci in Vareja. Kljub slabemu vremenu se jih je na 
srečanju zbralo lepo število, ob prijetnem druženju pa so izpe- 

Turnirja se je na Poslančecevi domačiji udeležilo devet moških ljali še nekaj družabnih iger.
in osem ženskih ekip iz vseh krajevnih skupnosti v občini TM
Videm.

Krajani Sovič, Dravcev in Vareje na druženju. Foto: arhiv Korpič

Vodji zmagovalnih ekip s pokali
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Delavnice starih obrti na

etnografsko društvo Tržeč je vsoboto, 15. junija, vsklo- 
Epu praznika občine Videm pripravilo delavnice starih 
obrti. Namen delavnic je ohranjanje starega znanja, obrti, 
opravil in običajev.

Z izvedbo delavnic, ki so postale tradicionalne, so se lahko 
udeleženci preizkusili v starih veščinah, kot so lončarstvo, 
kovaštvo, pletenje košar, ročno izdelovanje iz ličja, ostrenja 
orodja idr.

Na delavnicah starih obrti se je v lončarstvu predstavila Suza
na Rajh iz Lončarskega centra Maribor. Obiskovalcem je 
predstavila tehnike oblikovanja gline in kako poteka delo na 
lončarskem vretenu. Vsak obiskovalec si je lahko tudi sam 
na lončarskem vretenu izoblikoval izdelek iz gline. Pobliže 
se nam je v kovaštvu predstavil prvi župan občine Videm in 
častni občan občine Franc Kirbiš. Z veseljem nam je pokazal 
in povedal, kako se je kovalo v starih časih. Ogledali smo si 
razstavo orodij, ki so se uporabljala pri kovaštvu. Kovač pa je 
po želji skoval žebelj, podkev ali klamfo.

S praktičnim prikazom pletenja košar iz šibja in opletanja ste
klenic sta se predstavila pletarja Marija in Franc Žunkovič iz 
Hajdoš. Kako se pravilno sklepata kosa in srp, pa je predsta
vil mag. Ivan Božičko. Z izdelovanjem izdelkov iz ličja sta se 
predstavili Katica Purg in Dragica Mohorko.

Delavnice je vodila Sandra Emeršič. Preživeli smo lep sobotni 
dan in pridobili marsikatero novo uporabno znanje za vsak
danje življenje. Prireditev so nam omogočili: občina Videm, 
Pekarna Blanka, Lončarski center Maribor in Pletarstvo Žun
kovič iz Fiajdoš.

Andrej Gašpar,
predsednik ED Tržeč

Kako se »klepa« kosa, je pokazal Ivan Božičko.

Stran 21 __

Djočanovi kmetiji

Kovaško obrt je predstavil prvi župan občine Videm in častni 
občan občine Franc Kirbiš.

Pletarja Marija in Franc Žunkovič iz Hajdoš. Foto: arhiv društva

Letošnji utrinki z delavnic starih obrti na Djočanovi kmetiji v Tržcu
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Muzejska noč na Kočarjev! domačiji v Pobrežju

N la Kočarjevi domačiji v Pobrežju, kjer je urejena zbirka 
I M pražnjih in vsakdanjih noš vasi Pobrežje in okolice iz 
druge polovice 19. stoletja, je v soboto, 15. junija, v sklo
pu muzejske noči potekal ogled domačije in tudi urejene 
zbirke krojaštva.

Na domačiji je bila od leta 1927 krojaška delavnica, kjer se je 
za poklic krojača izučilo veliko vajencev. Preostali del zbirke so 
stara orodja, ki so se nekoč uporabljala na kmetijah. V sklo
pu odprtih vrat so članice Društva žensk Pobrežje postavile na 
ogled fotografije društvenih aktivnosti in za obiskovalce pri
pravile pogostitev.

Vse prisotne sta pozdravila predsednik KS Pobrežje Andrej 
Forstnerič in predsednica Društva žensk Pobrežje Nada 
Novak. Po ogledu zbirke so se prisotni posladkali z dobrota

mi, ki so jih pripravile članice. Sicer pa si lahko obiskovalci 
zbirko na Kočarjevi domačiji med letom ogledajo po predho
dnem dogovoru.

Besedilo in foto: MN

Na Kočarjevi domačiji v Pobrežju so letos pripravili enkraten dogo
dek v okviru poletne muzejske noči.

Letos je padel Boč

I vodna junijska sobota je letos minila v znamenju tra- 
dicionalnega pohoda korantov Lancova vas, dogo

dek pa je bil tudi del praznovanja občinskega praznika. 
Letos so se pohodniki podali na bližnji Boč, najvišji vrh 
skrajnega jugovzhodnega dela Karavank.

Izhodišče je bilo pri gostišču Zelena dolina, trasa pa tokrat ni 
bila zahtevna. Primerna je bila tako za otroke kot tudi starejše

in tako je lahko okrog 50 korantov, prijateljev in simpatizerjev 
resnično uživalo. Glede na muhast in hladen maj lahko reče
mo, da je bilo prvojunijsko soboto vreme kot nalašč za pohod, 
saj se je sonce občasno skrilo za oblake pa tudi prevroče ni 
bilo. Trasa je bila zanimiva, vsebovala pa je kar nekaj postan
kov, vključno s tistim z malico na prostem. Po približno šti
rih urah hoje je skupina, tokrat odeta v črne polo majice za 
moške in roza za ženske, prispela v Planinski dom na Boču, 
približno 20 najbolj vztrajnih pa se je po zasluženem okrep
čilu podalo na 978 m visok vrh Boča. Sledila je pot do raz-
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glednega stolpa, ki je ponujal čudovito 
panoramo. Po sestopu je bilo na spore
du druženje prisotnih, nato pa pot nazaj 
proti Lancovi vasi.

Na obrazih vseh udeležencev je prevla
dovalo zadovoljstvo, saj je vse poteka
lo brezhibno, že 19. izvedba pohoda 
korantov iz Lancove vasi je bila brez 
dvoma odlična. Konec maja ah v začet
ku junija prihodnje leto sledi jubilejni, 
že 20. pohod. Organizacijski odbor, ki 
izbira trase pohodov, se že pripravlja na 
ta dogodek. Vsi, ki soustvarjajo to dru
ženje, pa si želijo, da bi bil ta pohod gle
de na visok jubilej nekaj posebnega.

fMmm

Besedilo in foto: Tadej Podvršek »Gasilska« fotografija udeležencev korantovega pohoda

Dogodki ob visokem jubileju PGD Sela

QGD Sela je letos obeležilo visok 
društveni jubilej - 70 let delova

nja. V počastitev obletnice so pripra
vili več dogodkov, med drugim tudi 
veliko meddruštveno gasilsko vajo in 
slavnostno sejo društva. Velika doda
na vrednost pa bo poslej tudi zbornik 
70 let gasilstva na Selih, ki je izšel ob 
letošnji obletnici.

Središče Sel je bilo 25. maja v znamenju 
velike gasilske vaje, na kateri je sodelo

valo 12 PGD iz štirih GZ in policijska 
patrulja PP Podlehnik. Vodja interven
cije je bil domači poveljnik Aleš Sitar, 
vaja je hkrati potekala na treh lokacijah 
— pred cerkvijo, na OS Sela in na kme
tiji Murko, v njej pa je sodelovalo 84 
gasilcev z 18 vozili, oskrbeli pa so deset 
»ponesrečencev«. Gasilci so prikazali 
najrazličnejše postopke reševanja, kot 
so gašenje, reševanje ujetih ponesrečen
cev ter oskrba ponesrečencev in nudenje 
prve pomoči, najbolj zanimiv pa je bil 
prikaz reševanja z višine z avtolestvijo 
PGD Ptuj. Ob koncu so zbrane nago

Matjaž Klasinc in Anja Mohorko sta opra
vilo izjemno delo. V bogatem zborniku sta 
predstavila sedem desetletij gasilstva na 
Selih.

vorili videmski župan Branko Marinič, 
poveljnik gasilske regije Podravje Dušan 
Vižintin, predsednik GZ Videm mag. 
Janez Merc in predsednik KS Sela Dejan 
Tramšek.

Na gasilski vaji Lipa 2019 je sodelovalo 12 PGD iz štirih gasilskih zvez in patrulja 
Policijske postaje Podlehnik.
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Priložnostna razstava je pritegnila veliko zanimanja.

PREDSTAVITEV ZBORNIKA IN ODPRTJE 
RAZSTAVE

V kulturni dvorani na Selih je 31. maja potekala predstavitev 
zbornika 70 let gasilstva na Selih, ki sta ga predstavila avtorja 
Matjaž Klasinc in Anja Mohorko. V njem sta v sliki in besedi 
na 176 straneh orisala celotno zgodovino delovanja društva. 
Predstavila sta zgodovino teh krajev, razvoj društvene dejav
nosti po desetletjih, nabave gasilskih vozil, prenove gasilske
ga doma, graditelje gasilstva na Selih, območje delovanja in 
intervencije, tekmovanja, delo z mladino in Florjanove nede
lje, na koncu pa sledi še sistematičen pregled upravnih orga
nov društva nekoč in danes.

Gasilski praznik na Selih

pobota, 15. junija, je bila v občini Videm tudi v zna- 
«3menju gasilstva. V PGD Sela so praznovali 70-letnico, 
hkrati pa je bil to tudi 23. praznik gasilk in gasilcev Gasil
ske zveze Videm. Slovesnost so začeli z gasilsko parado, 
nadaljevali pa v prireditvenem šotoru, kjer so tudi podelili 
društvene zahvale ter visoka gasilska odlikovanja in pla
kete.

V družbi župana občine Videm Branka Mariniča, vodstva GZ 
Videm in PGD Sela ter številnih gasilk in gasilcev so se na 
Selih naprej spomnili dogodkov od ustanovitve društva do 
danes, pomembnih zapisov iz društvene kronike. PGD Sela je 
namreč ob letošnjem jubileju izdalo tudi zbornik, v katerem je 
predstavljena bogata kronika društva, v njem so predstavljeni 
mnogi spomini, uspehi in dosežki društva skozi 70-letno zgo
dovino. Avtorja zbornika sta člana PGD Sela Matjaž Klasinc 
in Anja Mohorko, ki sta na praznični dan prejela tudi poseb
no društveno priznanje za izredne zasluge pri izdaji zbornika 
70 let gasilstva na Selih.
Uvodni in pozdravni nagovor je imel Jure Pignar, predsednik 
PGD Sela, zbrane pa so nagovorih še predsednik GZ Videm 
mag. Janez Merc, član poveljstva GZS Bojan Hrepevnik 
in župan občine Videm Branko Marinič, ki je med drugim

Hkrati so tega dne odprli tudi zanimivo razstavo, posvečeno 
70-letnici. Vsebinsko je bila razdeljena na šest sklopov, foto
grafije in besedila na plakatih pa so dopolnjevali materialni 
viri, kot so društvena kronika in matična knjiga, praporja, 
pokah in priznanja, nekdanje gasilske uniforme, stara gasil
ska vedrovka, kipca in sliki sv. Florijana, kočija na podvozju 
nekdanjega gasilskega voza idr. Z likovnimi izdelki so razstavo 
popestrili tudi učenci OS Sela.

SLAVNOSTNA SEJA
V kulturni dvorani Sela je 1. junija potekala še slavnostna seja, 
na kateri je bil slavnostni govornik predsednik PGD Sela Jure 
Pignar. Seje so se udeležili predsednik in poveljnik GZ Videm 
mag. Janez Merc in Roman Cafuta, podžupan občine Videm 
Matjaž Klasinc, svetnika Katja Svenšek in Dejan Tramšek, 
predstavniki domačih društev, PP Podlehnik in prijateljskih 
PGD. Na kratko so predstavili tudi jubilejni zbornik, Nejc 
Potočnik pa je predstavil še nov logotip društva, ki ga je sam 
oblikoval. V kulturnem programu so nastopih mladi selski 
gasilci pod vodstvom Anje Mohorko. Na seji so podelili tudi 
zahvale za uspešno sodelovanje in vsestransko pomoč društvu 
ter zahvale donatorjem, ki so pomagali pri izdaji zbornika.

Besedilo in foto: PK

Gasilska parada na Selih ob letošnji visoki obletnici društva

povedal: »Ustanovni elani in starejši elani društva, ki se jih 
spominjam, so bili plemeniti ljudje, ki so za Sela želeli narediti 
nekaj več. Danes ob pogledu na vas, spoštovani selski gasilci, ugo
tavljam, da jim je uspelo. V kraj so vnesli vrednote humanosti, 
požrtvovalnosti in pomoči človeku v stiski. Te vrednote tudi po 
sedemdesetih letih še vedno živijo in se prenašajo naprej na mlajše 
rodove. Duh gasilstva je na vasi združil in povezal tudi enako 
misleče vaščane, ki so vseskozi pomagali in spodbujali vaše delo. 
Naj zaključim z besedami vašega poveljnika, ki ste jih zapisa
li v svojo publikacijo 70 let gasilstva na Selih: 'Naše poslanstvo
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Stran 25

V kulturnem programu so nastopili mladi gasilci - člani PGD Sela, Dobitniki zahvale PGD Sela članom in članicam, ki so v preteklosti 
ki so skozi igro predstavili resnične društvene dogodke iz šestdese- veliko prispevali h gasilskemu društvu, 
tih let prejšnjega stoletja.

Prvi Tek trojk

1 /sklopu prireditev ob prazniku občine Videm smo v 
V soboto, 8. junija, organizirali 1. Tek trojk. Posebnost 

teka trojk je v tem, da poskuša trojica tekačev (moški, 
ženske ali mešana ekipa) teči skupaj.

S takšnim načinom teka smo želeli spodbuditi tekače k sode
lovanju, medsebojni pomoči in solidarnosti. Tekači so morali 
namreč med tekom drug drugega bodriti, spodbujati in moti
virati. Dolžina teka je bila 5 km. Organizatorji teka trojk smo
bili pozitivno presenečeni nad udeležbo tekačev. Teka se je Atrakcija letošnjega 1. Teka trojk je bila zvezdniška trojka, ki so jo 
udeležilo 21 ekip (63 tekačev in tekačic). Ti so kljub vroče- sestavljali Vojko Belšak, Mirko Vindiš in Miha Lah.

bo ob srčnosti in zagnanosti, kot ju premoremo gasilci, živelo še 
obilo let.' Želim, da bi vaše poslanstvo opravljali še vrsto let, da 
bi vrednote gasilstva prenesli še na številne mlade rodove in da bi 
še mnogo let nesebično pomagali ljudem v stiski. Vse najboljše ob 
vaši sedemdesetletnici in iskrene čestitke v imenu občank in obča
nov občine Videm. Hvala vam za vaše humano in požrtvovalno 
delo. Z vašim 'Na pomoč' se počutimo varneje.«

ZAHVALA PRIZADEVNIM ČLANICAM IN 
ČLANOM

Predsednik in poveljnik GZ Videm mag. Janez Merc in 
Roman Cafuta ter tajnik zveze mag. Domen Golov so podelili
potrdila tečajnikom, ki so opravili tečaj za operativnega gasil
ca, v nadaljevanju pa tudi srebrno plaketo GZ Videm, ki jo 
je prejela ekipa državnih prvakov z letošnjega državnega kviza 
gasilske mladine: Blaž Potočnik, Gaj Železnik in Rok Kojc.
Na Selih so bila na letošnjem gasilskem prazniku podeljena 
tudi visoka gasilska odlikovanja, ki so jih prejeli: PGD Sela 
gasilsko plamenico II. stopnje, Peter Lozinšek, plamenico

Letošnji nagrajenci - dobitniki najvišjih gasilskih odlikovanj 
Foto: Rado Škrjanec

III. stopnje, Roman Cafuta, Anton Mohorko in Alojz Auer — 
dobitniki odlikovanja za posebne zasluge.

TM
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Utrinek z letošnjega teka

mu vremenu pokazali dobro voljo in se med tekom— kolikor 
je bilo mogoče — tudi zabavali. Vsi so uspešno pritekli do cilja. 
Atrakcija letošnjega 1. Teka trojk je bila zvezdniška trojka, ki 
so jo sestavljali Vojko Belšak, Mirko Vindiš in Miha Lah. Po 
končanem teku smo podelili priznanja trem najhitrejšim troj
kam ter najvztrajnejši in najmlajši trojki. Prireditev je imela 
tudi dobrodelni pridih, saj smo s pomočjo srečelova in prosto
voljnih prispevkov zbirali sredstva za šolski sklad.
Glede na navdušenje vseh sodelujočih smo prepričani, da bo 
prireditev postala tradicionalna. To nam je na pobudo ravna
telja mag. Roberta Murka zagotovil tudi župan občine Videm 
Branko Marinič. Občina Videm prispevala glavna sredstva za 
organizacijo prireditve, za kar se jim iskreno zahvaljujemo in 
se veselimo sodelovanja tudi v prihodnje.

Gorazd Černila, Beno Repič

Župan v vodo izpustil najtežjega krapa

[Ribiška družina Ptuj je v sklopu praznika občine Videm 
liže tradicionalno organizirala tekmovanje v lovu rib s 
plovcem v gramoznici Tržeč za pokal občine Videm (vido- 
va tekma). Dogodek so posvetili tudi prazniku slovenskih 
ribičev.

Lovilo je 33 ribičev, v glavnem domačinov iz občine Videm. 
Zmagal je Stanko Rogina, ki je prejel tudi nagrado za največji 
ulov, drugi je bil Boris Geč, tretji pa Ivan Muzek. Z udeležbo 
in tekmovalnimi dosežki so bili zadovoljni, je povedal vod
ja tekmovanja Božidar Varnica. Simbolično so ribiči v vodo 
izpustih tri kapitalne krape. Ta čast je pripadla najstarejše
mu udeležencu tekmovanja Antonu Hlišu, Stanku Rogini in

Ribiški dan v gramoznici Tržeč. Foto: Črtomir Goznik

županu občine Videm Branku Mariniču, ki je izpustil najtež
jega krapa.

TM

e teden dni po koncu nogometnih lig pod okriljem 
LlVledobčinske nogometne zveze Ptuj so se na zelenico 
starega igrišča v Športnem parku Tržeč tudi letos podali 
nogometaši Tržca in predstavniki športne družine Emer
šič. Tokratno snidenje je potekalo že petnajstič zapovrstjo 
in je bilo umeščeno v sklop praznovanja občine Videm, ki 
je slavila sredi junija.

Vroča sobota, 8. junija, je v vasici ob Polskavi tako minila v Pred tekmo Tržeč - Henteki 2019
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Skupinska fotografija po tekmi KS Tržeč - KS Lancova vas

prijetnem druženju domačinov, družine 
Emeršič in drugih navzočih. Rdeča nit 
dogodka je bila nogometna tekma med 
ŠD Tržeč in družino Emeršič. Uvod je 
po tradiciji prinesel nogometno tekmo 
med naraščajniki KS Tržeč in KS Lanco
va vas; velika večina izmed nastopajočih 
fantov namreč nastopa prav v mlajših 
selekcijah Tržca. Tokrat so slavili nogo
metaši Tržca.
Po krajšem premoru, ko se je vročina 
že nekoliko umirila, je nastopil osrednji 
dogodek — srečanje med člansko ekipo 
Tržca, ki so ji pomagali nekateri kadeti 
in veterani, ter družino Emeršič — Hen- 
teki. Srečanje je bilo kot vedno napeto 
in zanimivo, med igro pa ni manjkalo 
hudomušnih opazk na račun tekmecev. 
Brez napak je srečanje odsodil glav
ni sodnik Iztok Milošič, ki je, kot kaže 
izid, po kar petih letih očitno prinesel 
srečo Hentekom. Ti so slavili z rezul
tatom 4:3. Ob tem je treba dodati, da 
rezultat na takšnih druženjih ni toliko 
pomemben.
Po tekmi sta sledila prisrčen stisk rok in 
skupno poziranjem fotografskim apara
tom, za dobro voljo vse do jutranjih ur 
pa sta poskrbeli dobro obložena miza

dobrot z žara in iz peči ter obilica hla
dne pijače. Morda se je letos res zbralo 
nekoliko manj ljudi kot pretekla leta, a 
vzdušje je bilo kljub temu odlično. Veči
na tako že nestrpno pričakuje eno izmed 
prvih junijskih sobot naslednje leto, ko 
bo druženje med Trževčani in družino 
Emeršič, ki je že davno preraslo lokalne 
okvire, na sporedu že šestnajstič.
Družina Emeršič — Tržeč 4:3 (2:2) 
Strelci za Tržeč: R. Bratušek (dvakrat), 
Pečnik
Strelca za družino Emeršič: Timi Petek 
(trikrat), Alen Emeršič

Tržeč: Krušič, T. Fideršek, Bedrač, Kova
čič, M. Pečnik, Mlakar, D. Šeliga, M. 
Šeliga, D. Fideršek, N. Bratušek, Škri- 
la, Pauman, Dam. Skrbinšek, Vidovič, 
Krajnc, R. Bratušek in R. Pečnik. Trener
ja: Janko Fras in Sandi Lainšček.
Družina Emeršič: Jože E., Alojz E., Ivan 
E., Boris E., Mirko E., Franci E., Alen 
E., Timi E., Marjan E., Hrga, Bojan E., 
Mitja E., Timi Petek, Darjan E., Jan Bel
šak, Bojan Merc, Denis Merc in Damjan 
Merc. Trener: Darjan Emeršič.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek

Že drugič po Dravinji in Dravi s čolni do Borla

praznični dan, 25. junij, so nekateri v naši občini izkori
stili za prijetno druženje, ki sta ga pripravila svetnika 

občine Videm Srečko Bedrač in Ivan Krajnc.

S spusta po Dravinji in Dravi

Že drugo leto zapovrstjo sta organizirala spust s čolni od obči
ne Videm po rekah Dravinji in Dravi do borlskega mostu. 
Dogodka se je udeležilo 10 občanov s petimi čolni, željnih 
plovbe po domači reki. Na vodi so uživali v lepem vremenu. 
Organizatorja tega športno-družabnega dogodka sta ime
la cilj spodbuditi občane in tudi tiste, ki pridejo na obisk v 
našo občino, da poleg dobrot doživijo še kakšno zanimivosti 
več. Tudi na tak način se namreč spodbuja turizem v občini 
Videm. Upamo, da bo takšne ponudbe v turizmu še več.

Besedilo in foto: MN
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Nogometni turnir selekcij
posvečen prazniku občine

V sredo, 12. junija, smo v Športnem 
parku Videm v sklopu občinskega pra
znika organizirali turnir selekcij U8 
in U9 povabljenih ekip Videm, Dra
va Ptuj, Aluminij in Spodnja Polskava.
V lepem vremenu in ob bučni podpori 
staršev smo preživeli lep popoldan.

ŠD Videm

ŠD AS nepremagljivo na domačem terenu

etošnji malonogometni turnir občine Videm je potekal 
L9. junija na igrišču ŠD AS vVareji. S strani občine in ŠD 
AS so bila na turnir vabljena vsa športna društva, vendar 
se je turnirja udeležilo le pet ekip.

Letos so sodelovali: ŠD Tržeč, ŠD AS, KMN Majolka, ŠD Zg. 
Pristava in ŠD Selan. Redni del turnirja se je odigral v dveh 
skupinah, sledili pa sta tekmi za najvišja mesta. V dvoboju za 
tretje mesto je ekipa KMN Majolka premagala ŠD Tržeč. V 
finalu je zmagala ekipa ŠD AS, ki je tako po zmagi v zimski 
ligi občine Videm osvojila še videmski občinski turnir.

Primož Pernek

Zmagovalna ekipa turnirja - ŠD AS. Foto: Katja Čonč
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Nova odličja za vinarje
iz Slovenskih goric in Haloz

K I a Ptujskem gradu so 22. junija v okviru 16. Grajskega 
I vinskega praznika podelili diplome najboljšim vinar

jem iz Slovenskih goric in Haloz.

Društvo vinogradnikov in sadjarjev Osrednje Slovenske gori
ce je tako že tradicionalno predstavilo aktualni vinski letniki. 
Grajsko vinsko ocenjevanje sicer velja za neki finale najbolj
ših vin, ki jih ocenjuje priznana komisija vrhunskih enologov 
Slovenije. Predsednica letošnje ocenjevalne komisije Tadeja 
Vodovnik Plevnik je imela konec maja na Ptujskem gradu ob 
sebi že skoraj tradicionalno 7-člansko ocenjevalno komisijo, ki 
je preverila 81 vzorcev vin, od tega 76 vzorcev letnika 2018 in 
pet vzorcev starejših letnikov.

VINA ZAVEC - PRVAK GRAJSKEGA 
OCENJEVANJA VIN

Na Ptujskem gradu so tudi letos podelili diplome vsem sode
lujočim na ocenjevanju, najboljša dva vinarja pa sta po oce
ni strokovne komisije prejela še naziv prvak sorte in glineno 
amforo. Amforo za sivi pinot 2018, vino normalne trgatve — 
suho vino, so letos prejeli v vinogradniški družini Vina Zavec 
iz Lancove vasi v občini Videm, amforo v kategoriji vino nor
malne trgatve pa je za rumeni muškat, letnik 2018, prejela 
vinogradniška družina Breznik iz Komarnice pri Lenartu, ki je 
hkrati za rumeni muškat prejela še naziv knežje vino.

Nagrajenci ptujskega Grajskega vinskega praznika

ŽUPANJI IN ŽUPANOMA PO 19 STEKLENIC 
POSEBNE POLNITVE

Na Grajskem vinskem prazniku so letos prvič opravili še slove
sno predajo vina potomk najstarejše trte z mariborskega Lenta 
— Mestni občini Ptuj ter občinama Destrnik in Videm. Kletar 
društva Osrednje Slovenske gorice Rudi Potrč je namreč kle-

Slovesna predaja vina potomk najstarejše trte z mariborskega 
Lenta županji Ptuja ter županoma Vidma in Destrnika

Prvo steklenico vina potomk najstarejše trte v posebni leseni emba
laži je župan občine Videm Branko Marinič podaril družini Zavec. 
Foto: Rado Škrjanec

taril vino potomk najstarejše trte z Lenta, ki uspevajo na Ptuj
skem gradu, v občini Destrnik pred viničarskim muzejem in v 
občini Videm, v kraju Ljubstava. Za vse tri občine je pripravil 
posebne polnitve. V družbi predsednika Društva vinogradni
kov in sadjarjev Osrednje Slovenke gorice Andreja Reberniška 
je po 19 steklenic predal županji Ptuja Nuški Gajšek, županu 
Destrnika Francu Pukšiču in županu Vidma Branku Marini
ču.

TM

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JULIJ 2019



Šturmovčani na strokovni ekskurziji v Velenju
V

^*lani TD Sturmača smo se v soboto, 22. junija, odpra
va vili na strokovno ekskurzijo v Velenje. V jutranjih urah 
smo se z avtobusom odpravili iz Šturmovcev na pot.

Na avtobusu je vladalo prijetno, a kljub vsemu še malo jutra
nje vzdušje. Vendar smo se kmalu dobro prebudili in se odpra
vili novim dogodivščinam naproti. Naša prva postojanka je bil 
rudnik Velenje. Tam nas je prijetno sprejel Boštjan Roškar.

Zahvaljujemo se mu, da nam je pomagal in omogočil ogled 
rudnika. Pred ogledom smo prejeli barvne čelade. Po ogledu 
rudnika smo naredili skupinsko fotografijo za spomin. Za tem 
smo se odpravili še na velenjski grad in proti Velenjskemu 
jezeru, kjer pa nas je na žalost pričakalo deževno vreme. Med 
ogledi smo si privoščili malico. Pred odhodom domov smo si 
v gostišču privoščili še pohorski lonec. Domov smo se v večer
nih urah odpravili polni novih spominov in želje, da se tudi 
prihodnje leto odpravimo na tak izlet.

LRK

Člani TD Sturmača na obisku v Velenju. Foto: arhiv TD Sturmača

Kurežov podol ponovno

K lekateri vaščani Pobrežja se že tradicionalno udele- 
I Mžujejo vsakoletne košnje trave v Kurežovem podolu. 
Med letošnjimi kosci je bil tudi videmski župan Branko 
Marinič.

Letošnji dogodek je bil 20. junija že enajstič zapored, pripra
vil pa ga je občinski svetnik Ivan Krajnc. Skupaj z družino je 
poskrbel tudi za domačo kapljico in pečene postrvi iz lastnega 
ribnika.
Tudi letos je bilo to preprosto popoldansko druženje vaščanov, 
ki so prišli s svojo koso in pomagali pri prijetnem opravilu. 
Kosci so se med košnjo odžejali iz piskrca, tako kot nekoč. Pri 
Kurežovem bunkerju v podolu so zbrani kramljali in se dru
žili pozno v noč. Organizator je poskrbel tudi za simbolične 
nagrade, saj je prvim koscem razdelil brusne kamne, ki jih 
bodo ob morebitni košnji tudi potrebovali.

Besedilo in foto: MN 

Na letošnji košnji v Pobrežju
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Andrej Kmetec v družbi ministrice

Stran 31 _

Mlin Korošec v Zabovcih, kjer je zaposlen naš občan, daleč 
naokoli dobro poznani Andrej Kmetec, je pred časom obiska
la ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Ptujčanka 
dr. Aleksandra Pivec. Andrej nam je sporočil: »Ministrica je 
profesionalna, prijetna, pozitivna, dovzetna in zna prisluh
niti. Po mnenju mnogih je najboljša kmetijska ministrica do 
sedaj.«

AK

Foto: arhiv AK

tOfifjlJICHtiai

V Pobrežju tradicionalni ribolov
za prehodni pokal KS

1 /lepem sobotnem popoldnevu, 15. junija, ko je godo- 
V val farni zavetnik sv. Vid, je ob Gečovem ribniku v 

Pobrežju potekal tradicionalni ribolov za prehodni pokal 
KS Pobrežje.

Organizator tekmovanja je bilo KTD Koranti iz Pobrežja, ki 
ga vodi Damjan Vidovič. Tokrat se je tekmovanja udeležilo 
nekoliko manj ljubiteljev ribolova, vendar vzdušje ni bilo nič 
slabše kot prejšnja leta. Trnke so začeli namakati ob 16. uri in 
so z vmesnim premorom za malico končali ob 20.30, ko so 
organizatorji začeli tehtanje rib.

Ob Gečovem ribniku

Najboljši ribiči na tradicionalnem ribolovu za prehodni pokal KS 
Pobrežje

Tehtnica je največ pokazala Ludviku Fekonji, kar 53,440 
kg, nato Valterju Kostanjevcu (19,900 kg) in kot tretjemu 
Radu Jungru, ki je imel v svoji mreži 19,640 kg rib. Vsi so 
prejeli pokale, le četrtouvrščeni Boris Geč je prejel za ujetih 
15,820 kg rib zaboj piva. Boris je takoj poskrbel za izprazni
tev zaboja, saj je udeležencem in obiskovalcem razdelil tekoči 
dobitek ter s tem poskrbel za dodatno dobro razpoloženje.

Besedilo in foto: MN
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Pobreške žene na praznični dan po haloških gričih

k la lepo praznično jutro, 25. junija, so se pred vaškim 
I M domom Pobrežje ob 9. uri zbrali članice Društva žen
sk Pobrežje in prijatelji ter se skupaj odpravili na tradicio
nalni praznični pohod po haloških gričih. Pohod že nekaj 
let organizirajo v počastitev dneva državnosti.

Na poti po Halozah so se tu in tam ustavili ter se okrepčali. 
Sprejeli so jih tudi na vikendu pri Petrovih. Od tam so ude
leženci nadaljevali pot proti kmetiji Korpič v Dravce, kjer je 
potekalo prijetno druženje s kosilom in zaključkom praznič
nega pohoda.

Besedilo in foto: MN

Letošnja pohodniška ekipa Pobrežank in Pobrežanov Na obisku pri Petrovih

Videmske kmečke žene obiskale p. Janeza Ferleža
v

^"lanice Društva kmetic občine Videm so se v začetku 
julija podale na izlet po Sloveniji. Obiskale so patra 

Janeza Ferleža v njegovi novi fari na Prežganju in sodelo
vale pri sveti maši, nato pa so si v njegovi družbi ogledale 
rajski vrt s posajenimi zelišči in trgovinico zelišč, imenova- 
no Zeliščna kasca.

Videmčanke so domačini pogostih s hladno pijačo, pecivom 
in kavo. Po prijetnem druženju so si zaželeli, da se v kratkem 
spet srečajo. Obiskale so tudi hmeljarski eko muzej v Žalcu, 
za konec pa še Fontano piv Zeleno zlato.

TM

Ogled rajskega vrta z zelišči. Foto: arhiv Korpič

V župniji Prežganje so videmske žene obiskale patra Janeza 
Ferleža.
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Aktivnosti članov DU Dolena

Stran 33 _

V

^*lani DU Dolena smo bili vjuniju zelo aktivni. Izvedli 
V—smo izlet na Pohorje. Ob prihodu v Andrejev dom nas 
je čakala pohorska malica, nato nas je lokalni vodič odpe
ljal na okoliška smučišča, Ruško kočo, ogled cerkvice sv. 
Areha (sv. Henrika, rimsko-nemškega cesarja, so Pohorci 
preimenovali v sv. Areha) in do vrha pohorske vzpenjače.

Od tam je čudovit razgled na Maribor in Dravsko polje, vse 
do Ptujskega jezera. Po vrnitvi v Andrejev dom smo imeli 
piknik in prijetno druženje.
Zelo aktivni smo bili tudi pri obiskovanju prireditev v okviru 
praznika naše občine. Prireditev smo se udeleževali kot posa
mezniki in z našo delegacijo, ki je obiskala skoraj vse dogod
ke, posvečene praznovanju občine Videm. Bilo je lepo in dru
žabno.
V društvu smo začeli tudi rusko kegljanje. Za začetek je naša 
ekipa sodelovala s kegljači v okviru občine Videm.

H H
Dolenski upokojenci smo se podali na Pohorje. Foto: arhiv društva

Člani DU in drugi krajani, vadba je organizirana vsak petek 
popoldan na terasi Doma krajanov Dolena. Lepo vabljeni!

FL in ZH

Na Selih blagoslov traktorjev

1 /nedeljo, 2. junija, je bila v podružni cerkvi na Selih pri 
V pozni maši krajša slovesnost združena s tradicional

nim blagoslovom traktorjev. Na slovesnosti je zbrane poz
dravil tudi župan Branko Marinič.

Slovesno mašo je ob navzočnosti domačega patra Jožeta Pet
ka daroval pater Franc Murko, rojak iz Lancove vasi. Po maši 
je opravil še slovesen blagoslov vseh prisotnih traktorjev, da 
bodo delali bolje in varneje. Župljani so se mu z domačimi

Pater Franc Murko je daroval mašo v selski cerkvi.

darovi zahvalili za obisk in darovano mašo, po blagoslovu pa 
so pred cerkvijo pripravili še pogostitev.

Besedilo in foto: TM
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Leonardo da Vinci - 500 let
Arhitekt, izumitelj, inženir, kipar in sli
kar Leonardo da Vinci je eden največjih 
umov v človeški zgodovini in vodilni 
nosilec kulturno-umetniškega razcveta 
v renesansi. Bil je polihistor, vseved brez 
primere, raziskoval in proučeval je raz
lične vidike umetnosti, znanosti in filo
zofije svojega časa.
Da Vincijeve beležke vsebujejo ski
ce, načrte in formule, ki so zrcalile svet 
okrog njega in napovedovale razvoj v 
prihodnosti. Rešitve je iskal v naravi, 
s postavljeno tezo, kako in na kakšen 
način je določen problem rešila narava. 
Na področju inženirstva je predlagal in 
ponudil številne inovativne rešitve: na 
področju jadranja in letenja v zraku, 
pri razvoju različnih vojaških orožij za 
množično ubijanje, izboljšal je do takrat

znane razne tehnične rešitve — urni 
mehanizmi, skonstruiral pa je tudi kro
glični ležaj, ki je njegov najpomembnejši 
izum.
Leonardo da Vinci je bil naravoslovec, 
ki je živel veliko pred svojim časom. 
Razvil je številne inovacije, za katere so 
drugi potrebovali desetletja in celo stole
tja. Čeprav so bile njegove zamisli pogo
sto povsem elementarne, so vsebovale 
zametke inovacij, ki so čez več sto let za 
vedno spremenile naš svet.
Kot pravi avstrijsko-ameriški fizik in 
filozof Fritjof Capra, njegove znano
sti »ne moremo razumeti brez njegove 
umetnosti in njegove umetnosti ne brez 
njegove znanosti«.

Mag. Ivan Božičko

Kip Leonarda da Vincija na zunanji strani 
galerije Uffizi v Firencah, Luigi Pampaloni 
(https://sl.wi kipedia.org/wiki/Leonardo_ 
da_Vinci.jpg)

Toplogredni plini, ki pospešujejo segrevanje podnebja
Poznamo naravni učinek tople grede, ki skrbi, da je planet 
primeren za življenje (energetsko uravnotežen klima) in uči
nek tople grede, ki je rezultat človekove dejavnosti v zadnjih 
100 letih (neuravnotežena — entropična klima).
Človekova dejavnost vpliva na pospešeno rast petih glavnih 
toplogrednih plinov (TGP). Vodna para (H^O) je najbolj 
pogost TGP in največ prispeva k naravnemu učinku tople gre
de. Količina vodne pare v ozračju narašča z višanjem tempera
ture površine, ker višje temperature pospešujejo izhlapevanje 
in večjo zmožnost zraka za zadrževanje vodne pare.
Ogljikov dioksid (CO2) se v ozračje sprošča pri naravnih pro
cesih v rastlinskem in živalskem svetu ter pri kurjenju fosilnih 
goriv in drugih materialov. Delno se CO2 iz ozračja izloči s 
fotosintezo, delno pa ga iz ozračja vsrkajo oceani. Povišano 
koncentracijo CO2 v ozračju obravnavamo kot glavnega pov
zročitelja trenutnega segrevanja podnebja.
Metan (CH4) je učinkovit pri zadrževanju toplote, zaradi 
česar je zelo močan toplogredni plin (23-krat močnejši od 
CO2). Nastaja z razpadanjem organskih snovi v okolju brez 
kisika. Glavni viri metana so mokrišča, riževa polja, živalski 
procesi presnove, izkoriščanje fosilnih goriv in razgradnja bio
loških odpadkov.
Didušikov oksid (N2O) prihaja v glavnem iz prsti in oceanov 
ter iz nekaterih industrijskih procesov. Nekaj se ga sprošča s 
kurjenjem fosilnih goriv in organskih materialov. Je močan 
toplogredni plin, vendar je prisoten v zelo majhnih koncen
tracijah.

Ozon (O^) je v zgornjem sloju ozračja (stratosferi), kjer igra 
pomembno vlogo pri ščitenju Zemlje pred nevarnimi ultravi
joličnimi žarki. Nastaja pri fotokemičnih reakcijah. Njegova 
vloga pri podnebni spremembi je precejšnja.
F-plini nastajajo kot stranski produkti v industriji: fluorirani 
ogljikovodiki (HFCs), perfluorirani ogljikovodiki (PFCs) in 
žveplov heksafluorid (SFg). Vsi so močni toplogredni plini, 
SFg celo do 23.900-krat močnejši kot CO2.
Ni moč zmanjšati segrevanja podnebja, ne da bi zmanjša
li porabo energije in surovin. Ali bomo še lahko nadaljevali 
dosedanje trende povečevanja porabe energije in surovin ali pa 
bomo stopili na pot gospodarskega modela od-rasti?
Razmislek — civilizacijski prelom.

Besedilo in foto: mag. Ivan Božičko

Rečna zarast - bo to le še spomin?
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Franc Zajc kri daroval stotič

1 /Sloveniji daruje kri povprečno pet odstotkov ljudi.
V Kri, ta najdragocenejša življenjska tekočina, mora biti 

v medicini stalno na zalogi, saj rešuje življenja. V prosto
rih ptujske Enote za transfuzijsko dejavnost so 2. julija kri 
darovali trije stokratniki, med njimi tudi Franc Zajc s Sel, ki 
je zaposlen v kidričevskem Talumu.

Franc Zajc je že dolgo let darovalec, ker je prepričan, da s tem 
rešuje življenje. Nikoli ne razmišlja, da ne bi daroval, je pove
dal ob našem srečanju. »Zame je to dobrodelnost, humano deja
nje. Ostal bom zvest krvodajalec, vse dokler mi bo zdravje služilo. 
Vesel sem, da gre po mojih stopinjah tudi hči Anja, kije kri daro
vala že šestkrat,« je še dodal Zajc.

Besedilo in foto: TM

Čestitke in zahvala za dobro delo vsem trem krvodajalcem, ki so 
kri darovali že stotič. Franc Zajc je drugi z desne, ob njem hči 
Anja.

90 let Ane Šmigoc

1 /občini Videm je bil 4. julij praznično obarvan dan, saj 
V je visok življenjski praznik - 90. rojstni dan - prazno

vala Ana Šmigoc.

Na njenem domu v Ljubstavi 1 jo je obiskal župan Branko 
Marinič ter ji čestital v imenu občank in občanov. Z dobrimi 
željami se je županu pridružil še pater Jože Petek iz videmske 
župnije s sodelavkami župnijske Karitas. Na prijetnem druže
nju so gostje nazdravili s slavljenko in njenimi domačimi.

TM
Slavljenka Ana Šmigoc je praznovala v dobri družbi. 
Foto: arhiv občinske uprave

PGD Leskovec in prvi posredovalci Leskovec

1 /PGD Leskovec poleg opravljanja javne gasilske sl už
it be opravljamo tudi delo prvih posredovalcev. Prve 

pobude o ustanovitvi prvih posredovalcev segajo kakšnih 
deset let nazaj, ko je zdravnica Martina Zavratnik, dr. 
med., že pred leti s svojo ekipo želela narediti korak 
naprej na tem področju

Martina Zavratnik je bila tudi zelo aktivna pri ustanovi
tvi AED-baze, mreže defibrilatorjev, in izobraževanju, kako

pomagati pri srčnih zastojih. Izobraževanja smo začeli že pred 
leti, sistem prvih posredovalcev v državi pa so ustanovili neko
liko kasneje. Vanj smo se aktivno vključili tudi člani PGD 
Leskovec.
Pojavljala so se vprašanja, kaj bo, če bomo storili kaj narobe. 
Dobili smo jasen odgovor: »Pri nujnem stanju, kot je huda 
krvavitev, srčni zastoj, je najbolj narobe, če ne narediš nič.« Ker 
smo želeli pomagati, in ne samo gledati, smo tudi v Leskovcu 
vzpostavili sistem prvih posredovalcev. Po nekaj izobraževa
njih smo pridobili licence prvih posredovalcev pri JZ ZD Ptuj 
(reševalna služba) in se vključili v sistem alarmiranja.
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Prve posredovalce Leskovec spoznate po 
rdečih telovnikih z napisom Prvi posredoval
ci gasilci Leskovec.Foto: arhiv društva

Prvi posredovalci smo za zdaj gasilci, 
pridružil pa se nam je tudi diplomiran 
zdravstvenik Zdravko Vidovič, ki ima 
zelo veliko izkušenj in znanja prav gle
de oživljanja, posredovanja, reševanja in 
zdravljenja pri najtežjih nesrečah.
Prvi posredovalci Leskovec smo edini v 
občini Videm, imajo pa še jih v občinah 
Cirkulane, Podlehnik, Žetale in Maj
šperk z namenom pomagati čim prej, 
še posebej tam, kjer je čas do prihoda

nujne medicinske pomoči zaradi odda
ljenosti zelo velik. Na zahtevo urgentne
ga zdravnika NMP Ptuj smo aktivirani 
ob srčnih zastojih, hudih krvavitvah in 
nesrečah.
Ko prejmemo sporočilo, odhitimo 
v gasilski dom in takoj izvozimo na 
pomoč na kraj dogodka. Taktiko posre
dovanja ob teh intervencijah imamo 
takšno, da kot prvo izvozi vozilo Lan- 
drover Defender GVGP-1, ki je opre
mljeno z opremo za takšno posredo
vanje, nato izvozi vozilo Volkswagen 
Transporter GVM-1 (v to vozilo bi bilo 
treba dokupiti še nekaj opreme), kasneje 
pa na kraj izvozi še kakšno civilno vozi
lo gasilcev. Prve posredovalce Leskovec 
spoznate po rdečih telovnikih z napisom 
Prvi posredovalci gasilci Leskovec.
V večini intervencij smo na kraju veliko 
pred reševalci in začnemo oživljanje ob 
srčnem zastoju oziroma začnemo oskr
bo poškodovane osebe v nesreči. Po pri
hodu zdravnika in reševalcev na kraj ti

prevzamejo reševanje, mi pa opravljamo 
delo po njihovih navodilih, velikokrat 
tudi naprej izvajamo masažo srca. Poma
gamo tudi pri prenosu ponesrečenca, saj 
so nesreče velikokrat na zelo zahtevnem 
terenu.
Za nami je kar nekaj zahtevnih posre
dovanj in ponosni smo na vsa rešena 
življenja, kjer je koristila naša pomoč. 
Velikokrat so bile odločilne sekunde, 
minute. S težkim srcem pa zapušča
mo kraj dogodka, kjer nismo mogli več 
pomagati in kjer je obolela ah poškodo
vana oseba žal umrla zaradi prehudih 
poškodb ali zaradi zdravstvenega stanja, 
kjer oživljanje ni bilo uspešno.
V prihodnje si želimo več posluha obči
ne za nekaj opreme, saj bi nujno potre
bovali še en AED in opremo za prvo 
posredovanje v vozilo GVM-1.

Na pomoči
Gasilci Leskovec

Gasilci v Tržcu podpisali pogodbo
za dobavo novega gasilskega vozila

1 /ponedeljek, 27. maja, smo v dvorani gasilskega doma 
V Tržeč s podjetjem Rosenbauer iz Gornje Radgone 

podpisali pogodbo o dobavi novega gasilskega vozila 
GVC 24/50 z opremo. Slavnostnega dogodka so se ude
ležili predstavniki podjetja Rosenbauer, župan občine 
Videm Branko Marinič, predstavniki GZ Videm in člani 
PGD Tržeč.

Pogodbo je v imenu PGD Tržeč podpisal predsednik Matej 
Bezjak, s strani ponudnika pa Marjan Cvikl, direktor podjetja 
Rosenbauer. Vrednost celotne investicije je 299-350,38 EUR 
z vključenim 22-odstotnim DDV. Vozilo bo sofinancirala 
občina Videm v skupnem znesku 192.500 EUR v letih 2019 
(54.000 EUR), 2020 (69.250 EUR) in v letu 2021 (69.250 
EUR). PGD Tržeč je dolžno pokriti razliko do polne vredno
sti v znesku 106.850,38 EUR.
Pogodbeni rok dobave kompletnega vozila z vso premično 
gasilskoreševalno opremo je 15. december 2019. Vozilo se bo 
izdelalo v delavnicah podjetja Rosenbauer v Gornji Radgo
ni. Slovesna in uradna predaja vozila bo v prvi polovici junija 
2020.

Podpis pogodbe za GVC 24/50 (od leve: Jani Požar, poveljnik 
PGD Tržeč, Marjan Cvikl, direktor podjetja Rosenbauer, Matej 
Bezjak, predsednik PGD Tržeč, in Branko Marinič, župan občine 
Videm)

Podvozje predstavlja vozilo MAN TGM 13.290 4 x 4 BL FW 
z motorjem 290 KM, Euro 5 standard emisij izpušnih plinov, 
pogon na vsa kolesa, ročni menjalnik, največja dovoljena masa
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16.000 kg. Nadgradnja predstavlja rezervoar s 5000 litri vode, 
kombinirano vgradno črpalko Rosenbauer NH35 in boksi z 
opremo. Premična gasilsko reševalna oprema je skrbno izbrana 
za terenske značilnosti naše občine.

PROŠNJA ZA POMOČ OBČANOV OBČINE 
VIDEM

Vozilo GVC 24/50 bo pomembno pripomoglo k večji učinko
vitosti ob posredovanjih na raznovrstnih intervencijah na celo
tnem območju občine Videm. S prošnjo po pomoči se zdaj 
obračamo tudi na vas, spoštovani občanke in občani občine 
Videm. Znesek 106.850,38 EUR predstavlja za nas velik izda
tek, ki ga bomo težko zmogli brez vaše pomoči. Prostovoljne 
finančne prispevke za novo vozilo še zmeraj zbiramo z nakazili 
na našem bančnem računu SI 56 042020000437019, daru
jete pa lahko tudi prek mobilnih telefonov s SMS-donacijami 
na tel. štev. 1919 s ključnima besedama: TRZEC1 in darujete 
1 EUR ah TRZEC5 in darujete 5 EUR. Vsak posameznik, 
družina, gospodinjstvo, poslovni subjekt ah organizacija, ki 
bo za naše novo vozilo darovalo 100 EUR ah več, pa postane 
boter vozila in dobi pisno zahvalo na uradnem prevzemu vozi
la v juniju 2020.
Ob tej priložnosti se iskreno zahvaljujemo vsem krajanom vasi 
Tržeč, Jurovci, Lancova vas in Majski Vrh (hišne številke 1—7)

f t
* - .JI

Novo vozilo GVC 24/50 za PGD Tržeč bo zelo podobno vzorč
nemu vozilu PGD Šmarjeta. Foto: arhiv društva

za vse darovane prostovoljne finančne prispevke v nabiralni 
akciji po gospodinjstvih, ki je potekala v drugi polovici maja 
in prvi polovici junija. Zahvala velja tudi vsem podjetjem, ki 
so darovala prek nakazila na bančni račun.
V poletnem času vam želimo miren in varen dopust, hkrati pa 
ne pozabite na požarno preventivo v svojem domačem okolju.

PGD Tržeč

PGD Tržeč aktivno tudi na tekmovalnem področju

1 /soboto, 8. junija, so se naše tekmovalne enote v 
V videmskem športnem parku udeležile tekmovanja 

GZ Videm. Sodelovali smo z ekipami pionirjev, članov A in 
starejšimi gasilci.

V kategoriji pionirjev smo dosegli 2. mesto, v kategoriji čla
nov A 3. mesto in v kategoriji starejših gasilcev 1. mesto. Tek
movanje je potekalo v zelo vročem vremenu in je služilo bolj 
kot druženje z gasilci iz vseh drugih PGD GZ Videm. Iskrene 
čestitke vsem sodelujočim, še posebej našim pionirjem.

Starejši gasilci in člani A PGD Tržeč na tekmovanju GZ Videm

Ekipa pionirjev PGD Tržeč je dosegla 2. mesto. Foto: arhiv društva

V nedeljo, 2. junija, smo se z ekipami (trojkami) pripravnic in 
pionirjev udeležili regijskega tekmovanja v gasilski orientaciji 
za mladino, ki je potekalo v Miklavžu pri Ormožu. Priprav
nice so se z 2. mestom v svoji kategoriji uvrstile na državno 
tekmovanje, ki bo septembra na Koroškem. Pionirjem pa je 
zmanjkalo malo sreče, da bi se tudi uvrstili na državno tekmo
vanje.
Z mlajšimi ekipami se bomo v poletnih mesecih pripravljali 
tudi na zanimivo tekmovanje Fire Combat Junior, ki bo 31. 
avgusta potekalo v PGD Moškanjci.

PGD Tržeč
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Minimaturanti in zaključno srečanje v 
skupini Snežinke
Zdi se nam, da je bil september ne dolgo nazaj, a je od tega že 
10 mesecev. Šolsko leto je minilo zelo hitro in nadobudneži iz 
skupine Snežinke gredo v šolo že čez dva meseca. Ko se šolsko 
leto v vrtcu bliža h koncu, ne smejo manjkati minimaturan
ti. Tudi letos so veselo piskali po Vidmu. Pred občino nas je 
sprejel župan Branko Marinič in nas povabil v sejno sobo, kjer 
so otroci sprejeli sklep, da 2. septembra 2019 vsi pojdejo v 
prvi razred. Povabil nas je na sladoled.
Od otrok, ki so obiskovali vrtec in bodo kmalu stopili čez 
prag osnovne šole, smo se poslovili z nastopom koračnice, 
pesmic in glasbene pravljice na zaključni prireditvi za star
še, otroke in strokovne delavke. Po nastopu je sledilo prije
tno druženje ob sladkih in slanih prigrizkih, soku in športnih 
igrah.

Karmen Auer

Pomladno-poletni utrinki iz vrtca na 
Selih
V vrtcu na Selih so se v toplih pomladnih dneh, ki so že krep
ko dišali po poletju, dogajale zanimive stvari. Pridno smo ure
jali vse, kar so ali bodo še odnesli otroci domov za spomin na 
vrtčevska doživetja tega šolskega leta.

Med drugim smo v likovne mape pospravili likovne izdelke, 
v mape dosežkov pa zložili priznanja, ki so si jih otroci pri

dobili z delom skozi leto, z obiskovanjem OPZ ali sodelova
njem na Olimpijadi otroških vrtcev v Lepoglavi, v projektih 
Mah sonček, Cici vesela šola in Bralni palček. Najstarejši so 
vsemu temu dodali še nekakšno diplomo vrtca, ki potrjuje, da 
so končali prijateljevanje v vrtcu in da jeseni odhajajo v šolo. 
Letos smo imeli osem minimaturantov. Skupaj z njimi smo 
prepevali minimaturantsko himno po vrtcu, šoli in po vasi. 
Skupaj z njimi smo piskali na piščalke, se sladkali s sladole
dom ... in skupaj z njimi smo se veselili, da bodo skoraj šolar
ji, in bili žalostni ob slovesu.
Poslovili smo se z zaključno prireditvijo, na kateri smo vsi iz 
vrtca stopili skupaj in zaigrali glasbeno pravljico Repa veli
kanka. Otroci, ki so vse leto pridno obiskovali OPZ, so nam 
zapeli Himno vrtca in Strašnega zmaja, minimaturanti pa 
so odplesali njim prirejeno sliko četvorke in temu dodali še 
pesem Jaz sem jaz. Starši so naredili piko na i in za vse pripra
vili pogostitev. Šli smo tudi na izlet, na katerem smo spozna
vali lepoto narave, v kateri živimo.
Dan vrtca smo obeležili s samopostrežnim zajtrkom in tor
to pri kosilu. Po tem zajtrku človek začne verjeti, da čokola
dni namaz, pašteta in sendvič »paše j o« skupaj. Kakšne izbire, 
predvsem pa kakšne kombinacije hrane so iznašli otroci. 
Zaposleni v vrtcu na Selih izražamo staršem naših otrok hvale
žnost za vse, kar so storili v tem letu za otroke in za naš vrtec.

Kolektiv Vrtca Sela
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»V knjigah je zbran večji zaklad kot v 
piratski votlini na Otoku zakladov«
S temi besedami Walta Disneyja nas je 
v sredo, 5- junija, na zaključni priredi
tvi za bralne značkarje nagovoril rav
natelj Robert Murko. Učencev, ki so v 
letošnjem šolskem letu osvojili bralno 
značko, je kar 306 (219 na Vidmu, 48 v 
Leskovcu in 39 na Selih), pogrešamo pa 
več interesa pri starejših učencih. Učen
ci, ki radi berejo, so že s samim branjem 
deležni številnih dobrobiti, ki jih le-to 
prinaša, kljub temu pa so bili še doda
tno nagrajeni s predstavama Moja naj
ljubša knjiga in Slovenija ima junaka v 
izvedbi Društva za boljši svet. Ob pred
stavah smo zelo uživali in se ponovno 
spomnili, kako pomembne so prave vre
dnote v življenju in da je ena izmed teh 
tudi branje kakovostnih knjig, ob kate
rih se učimo razmišljati z lastno glavo.

Vesna Voglar Pulko

#- .ni-'

Prvošolčki z mentoricami učiteljicami Darjo, Marijo, Janjo in Petro ter devetošolci - zlati 
značkarji, ki so pri branju vztrajali celo osnovnošolsko obdobje.

Zlati bralci so: Lan Ciglar, Žan Godec, Nejc Furek, Luka Forstnerič, Nik Fideršek, Jaka 
Horvat, Nejc Božičko, Pia Narat, Ela Svenšek, Eva Podgoršek, Nika Širovnik, Gaja 
Železnik, Katarina Murko, Anja Kozel in Teja Svenšek.
Iskrene čestitke!

To sem jaz
Ime mi je Laura, pišem se Božičko. 
Obiskujem 2. b razred Osnovne šole 
Videm. Doma sem v Tržcu. Visoka 
sem 135 cm. Imam dolge, valovite 
lase. Pri ušesih imam tri lepotične pike. 
Ob torkih in sredah sem oblečena v 
kavbojke in dolgo majico, ob pone
deljkih, četrtkih in petkih pa v majico 
in kratke hlače, ker imamo šport.
Ko se nasmejim, se mi na licu naredi 
jamica. Sem levičarka.
Rada imam gimnastiko in ples.

Laura Božičko, 2. razred 
Mentorica: Anica Topolovec
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Osvojili 7. mesto na mednarodnem kvizu
V petek, 31. maja, smo se z ekipo treh 
učencev iz 8. b razreda v sestavi: Nuša 
Furek, Andreja Casek Hojnik in Tiana 
Šibila udeležili mednarodnega kviza 
znanja »Evropa — moja domovina« v 
Bakovčici na Hrvaškem.

Kviza se tradicionalno udeležujemo že 
šesto leto zaporedoma. Sodelovalo je pet 
držav, zraven nas še predstavniki Hrva
ške, Madžarske, Bosne in Hercegovine 
ter Črne gore. Po kratkem kulturnem 
programu so naši učenci prvi odgovarja
li na zastavljena vprašanja in svoje zna
nje odlično predstavili. Premagali so vso 
konkurenco in osvojili 1. mesto!

Nad znanjem naših učencev so bili 
ponosni tudi naši spremljevalci ravna
telj mag. Robert Murko, župan obči

ne Videm Branko Marinič in učiteljica 
Damjana Hliš, ki so za nas držali pesti. 
Za spremstvo in varen prevoz na tekmo
vanje se zahvaljujemo tudi gasilcem. 
Dragi učenci, ne pozabite: »Znanje je

vrednota, ki največ šteje.« Za osvojeno 
1. mesto na mednarodnem tekmovanju 
vam še enkrat čestitam!

Mentorica Polona Vindiš

Kaj je poezija?
Ali veste, kaj je poezija? 
Poezija je kemija 
med knjigo in tabo, 
pa četudi ti je slabo.
Bereš jo s kavo ali za zabavo, 
včasih pa tudi za slovo.

Pripoveduje ti o Mici, pici, 
potici, sladici, žlici 
in ti pove vse po resnici.

Dela ti družbo, 
z njo dobiš službo, 
in čeprav ti krajša čas, 
zaradi nje izgubiš kakšen las.

Zoja Grula, 6. b 
Mentorica: Dragica Majhen

Z 8. Male likovne kolonije Haloze
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Miha Hebar ponovno zlat v matematiki

|MFA
Društvo 
matematikov, 
fizikov in 
astronomov 
Slovenije

Miha Hebar na slavnostni podelitvi. Foto: arhiv družine Hebar

Naš krajan, srednješolec Miha Hebar iz Zgornje Pristave, je 
ponovno posegel po najvišjem priznanju v znanju iz matema
tike v kategoriji srednjih poklicnih šol Slovenije.

Na državno prvenstvo se je uvrstil neposredno s šolskega 
tekmovanja v SC Ptuj, SSS, srednje poklicno izobraževanje 
— avto serviser. Zbral je zadostno število točk za neposredno 
uvrstitev na državno tekmovanje v konkurenci 364 tekmoval
cev iz vse Slovenije.

Dovolj točk za zlato priznanje v njegovi konkurenci, ki ga 
podeljuje DMFA Slovenije, je doseglo le 13 slovenskih dija
kov. Miha je bil med temi uvrščen na odlično drugo mesto in 
za dosežen rezultat prejel še posebno priznanje — drugo nagra
do!

Ob zavzetosti, pridnosti in nadarjenosti dijaka Mihe gre za

Nik Krajnc, 9. b, mentor Marko Kunčnik

uspeh pohvaliti tudi mentorico in njegovo profesorico mate
matike Melito Šemrl, ki ga je za tekmovanje pripravljala in ob 
družini tudi najbolj spodbujala.

Miha je priznanje prevzel na slovesni prireditvi »Bistroumi 
2019« v Cankarjevem domu 19. maja letos. Na slovesnosti so 
podelili priznanja tudi članom olimpijskih ekip ter prejemni
kom nagrad za uspeh na tekmovanjih iz matematike, fizike, 
astronomije, razvedrilne matematike in poslovne matemati
ke. Prireditev je organiziralo in izvedlo DMFA Slovenije, ki je 
hkrati proslavilo svojo 70-letnico. Na prireditvi so med dru
gim programom že petnajstič pognali verižni eksperiment, ki 
je že tradicionalni način promocije fizike in tehničnega izo
braževanja v Sloveniji.

Čestitke Mihu in družini Hebar, ki sina vztrajno spodbuja, 
izrekata tudi župan občine Videm Branko Marinič in uredniški 
odbor Naš glas.
Z znanostjo in za znanost s prihajajočimi generacijami naprej!

FL

Matic Podgoršek, 8. b, mentor Marko Kunčnik
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Lian Milošič, 5. b, mentorica Danica Tili

__ Stran 42

Žiga Kokol, 8. a, mentor Marko Kunčnik

Niko Vidovič, 8. a, mentor Marko Kunčnik

Maša Šibila, 3. b, mentor Boštjan Petrovič

Pia Krajnc, Sara Vugrinec Indjič, Hana Jeromel, Alen Skuber, 5. a, 
mentorica Nataša Varnica

Tia Rossi, 4. b, mentorica Mirjana Žlahtič
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Varnost pri kopanju in igri v domačih bazenih
|Xo se med sprehodi ali vožnjo po naseljih naše občine 
l\oziramo naokrog, vidimo veliko montažnih bazenov. 
So komercialna uspešnica, a tudi primeren objekt za igro 
otrok na domačem vrtu. V kontekstu bazenov govorimo o 
igri in navajanju na vodo, in ne o plavanju.

Ne pozabimo, ti bazeni morajo biti tudi velika skrb lastnikov. 
Skrbeti je treba za primerno kakovost vode, da ne pride do 
vira okužb in kožnih bolezni, ter varnost pred poškodbami 
ali celo utopitvijo. Starši, dedki, babice, ne dopuščajte, da so 
otroci v bazenih brez stalnega nadzora. Starejši bratec ali sestri
ca ni reševalec iz vode, to odgovornost mora prevzemati starš ozi
roma oseba, ki so ji otroci zaupani v varstvo. Utopitev ali hude, 
predvsem psihološke motnje zaradi utapljanja lahko nastanejo 
v zelo malih bazenih. Ce se zgodi nezgoda in pride le do vdora 
vode v pljuča (zalitja z vodo), obvezno obiščite zdravnika. 
Lastniki bazenov morajo skrbeti za varnost kopalcev in kako
vost vode. Zavedati se morajo tudi pravne odgovornosti v pri
meru nezgod. Tovrstna nezgoda pravno ni dogodek, ampak 
malomarnost in posledično sledi kazenska odgovornost. Ob 
nakupu bazena so na spremnih dokumentih jasno predstavlje
ni vsi potrebni varnostni in higienski standardi. Torej, ko vas 
ni zraven ah nimate neposrednega nadzora nad bazenom, ga 
pokrijte ali poskrbite, da objekt ni dostopen brez vaše vedno
sti.

Foto: RK

Naj vas ne zavedejo prejeta priznanja otrok, da znajo plavati, 
če imajo diplomo iz programa morskega konjička (tri stopnje 
B, S, Z ah delfina). Ta diploma pomeni, da so otroci prilago
jeni na vodo in najboljši preplavajo nekaj metrov, a samostoj
no niso varni v vodi. Sele stopnje bronasti, srebrni in zlati del
fin in višje (program morski pes) so stopnje znanja plavanja.
V kategorijo tveganih oseb za utopitev spadajo tudi neodgo
vorni plavalci, mladostniki in odrasli, če se kopajo v vinjenem 
ali omamnem stanju. »Stop« za take osebe!
Naj bo domače okolje urejen in varen prostor za igranje v 
vodi in ob njej, druženje pa zabavno, sproščujoče in osvežujo
če za vse generacije.

FL

Pomen gibanja za krepitev zdravja - plavanje
Ker so poletje in dopusti pred vrati, nam bo plavalna aktiv
nost v korist ne le kot beg pred vročino s skokom v vodo, 
ampak tudi kot skrb za krepitev telesa v sicer za telesne aktiv
nosti na prostem neugodnem času zaradi velike vročine. 
Plavanje je ena najbolj zdravih in kompleksih gibalnih dejav
nosti za razgiban)e celega telesa. Naše telo je v celoti razbre
menjeno (ni obremenitve sklepov, nog, hrbtenice idr.), ker 
v vodi lebdi oziroma z minimalno aktivnostjo plava. Tako 
konstrukcijski ustroj telesa tudi pri veliki obremenitvi mišičja 
obremenjujemo le v manjšem obsegu.
S plavanjem v kateri koli tehniki (prsno, prosto — kravl, hrb
tno, delfin) aktiviramo celo telo in s tem krepimo predvsem 
njegov dihalni, srčno-žilni in mišični sistem. Vzporedno z 
redno aktivnostjo pridobivamo vzdržljivost in kondicijo. Ker 
moramo premagovati upor vode (ki je okrog 800-krat gostejša 
od zraka), je ne glede na opisane razbremenitve telesa aktiv
nost gledano z vidika porabe kalorij večja približno za 50 % 
od zmerno intenzivne hoje ali lahkotnega teka v naravi. Voda 
je okolje, ki pripomore k sprostitvi utrujenih mišic še pose
bej pri osebah s preveliko telesno maso, ob primerni aerobni

aktivnosti pa je odlična tudi za hujšanje.
Pravilno plavanje z izdihovanjem pod vodo je odlično za 
izboljšanje dihalnega sistema, saj se ob tem plavalec trudi z 
vdihom zajeti čim več svežega zraka in kakovostno izdihni
ti čim več ogljikovega dioksida. Ob večji zmogljivosti pljuč 
blagodejno vpliva celo na zniževanje krvnega tlaka in znižuje 
srčni utrip. V primerni intenzivnosti je plavanje priporočlji
vo tudi kot rekreacija v času rehabilitacije skeletnih poškodb, 
nosečnosti, prekomerne psihične napetosti ipd., saj deluje 
voda na telo sprostilno.
Plavanje je odlična tekmovalna ali športnorekreacijska tele
sna aktivnost, kopanje pa zgolj blagodejni učinek. Naučimo 
se torej plavati, četudi vsak dan le kak zaveslaj več v pravilni 
izvedbi z dihanjem pod vodo.
V času dopusta naj bo plavanje sprostitev, skozi vse leto pa 
vsaj enourna tedenska vadba. Ne pozabimo: plavanje izvajaj
mo pravilno v kateri koli plavalni tehniki in v varnem oko
lju. Prilagam povezavo za samostojno učenje: http://eucenje. 
fakultetazasport.si/plavanjel.php.

Besedilo in foto: FL
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Športni park Tržeč bogatejši za veliko pridobitev

1 /maju smo se planinci PD Haloze odpravili v sotesko 
V Čepa v Avstrijo. Soteska velja za najglobljo sotesko v 

tem delu Karavank, polna je potočkov in mostičkov, zani
miva pa sta predvsem Hudičev most in slap Šum.

Urejanje okolice je »padlo na pleča« KS Tržeč, nova pridobitev 
pa je vsekakor še kako pomembna zaTrževčane. Staro igrišče 
je bilo namreč že vidno načeto in kot tako tudi nevarno, sedaj 
pa bodo lahko športne aktivnosti potekale na bistveno lepši in 
tudi varnejši podlagi. Uradni krst bo igrišče doživelo v sklo
pu nočnega vaškega turnirja za prehodni pokal KS Tržeč 24. 
avgusta, ko bo pred nogometnim dogodkom slovesno prere-

Tržec se sedaj ponaša z modernim malonogometnim igriščem.

zan trak in bo tako novo asfaltno igrišče tudi uradno predano 
svojemu namenu.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek

Dogodki v PD Haloze

1 /maju smo se planinci PD Haloze odpravili v sotesko 
V Čepa v Avstrijo. Soteska velja za najglobljo sotesko v 

tem delu Karavank, polna je potočkov in mostičkov, zani
miva pa sta predvsem Hudičev most in slap Šum.

Ob letošnjem občinskem prazniku smo se planinci odpravi
li na pohod po občini Videm. Podali smo se v krajinski park 
Šturmovci in spoznavah njegove skrite kotičke, v katerih naj
deš mir in lepoto z bogato rastlinsko in živalsko pestrostjo. 
Podali smo se tudi na Petrovo domačijo v Šturmovce, kjer so 
razne prireditve, lepo obnovljena domačija pa je vredna ogle
da. Našemu vodniku Andreju Rožmanu se zahvaljujemo za 
odlično vodenje in predstavitev domačije.
V juniju smo se podali na Begunjščico (2060 m) v Karavan
kah. Izbrali smo pot Ljubelj—Zelenice—vrh Begunjščice ter čez 
Kalvarijo do Bornovih tunelov in nazaj do Ljubelja. Zani-

Na Begunjščici

Pohod ob prazniku občine Videm

Soteska Čepa

mivi Bornovi tuneli, dolgi 200 m, so bili narejeni leta 1891, 
naredil jih je baron Julij Born za lažji dostop do svojih lovišč. 
Skupino pohodnikov je sestavljala zanimiva druščina, polna 
optimizma in veselja. Lepo in vroče vreme nas je spremljalo 
vso pot. Zelo dolga krožna pot ni razočarala tistih, ki smo jo 
obiskali prvič, in tistih, ki so bili prvič nad 2000 m.
Vabljeni na naslednje pohode: 20. julija 2019 Kriški podi — 

Razor, 4. avgust 2019 Videm—Donat.
Majda. F
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Strokovna ekskurzija v Prekmurje in Porabje

1 /občinskem odboru SDS Videm smo se v začetku pole- 
V tja podali na strokovno ekskurzijo po Prekmurju in 

Porabju v počastitev 100. obletnice priključitve Prekmurja 
in združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom.

Z avtobusom smo krenili do Murske Sobote, kjer smo imeli 
najprej ogled muzeja v tamkajšnjem gradu. Pot nas je vodila 
naprej do Soboškega jezera in paviljona Expano. Tam smo si v 
3D-prikazu ogledali interaktivni doživljajski park o Prekmur
ju in zgodovini. Naprej nas je pot vodila v avstrijsko Radgo
no, v pivovarno Bevog na degustacijo piva, od tam pa smo se 
podali na Madžarsko, do naših porabskih Slovencev v Mono
šter. Porabska Slovenka Marijana Sukič, ki je tudi glavna in 
odgovorna urednica na Radiu Monošter in tedniku Porabje, 
nas je popeljala po Monoštru, kjer smo si ogledali njihovo 
čudovito cerkev. Na koncu je v njihovem domu kulture sle
dil še ogled filma o Porabju in življenju porabskih Slovencev,

Člani in simpatizerji stranke SDS v videmski občini na strokovni 
ekskurziji

popeljala nas je po Muzeju slovenske narodnosti in lokalne 
zgodovine. Domov smo se vrnili z zelo lepimi vtisi in dožive
tji-

Besedilo in foto: AC

V Pobrežju tradicionalne Igre brez meja in ribji piknik

1 /vročem sobotnem popoldnevu, 6. julija, so v Špor- 
V tnem parku Pobrežje potekale tradicionalne Igre brez 

meja, združene z ribjim piknikom. Dogodek so pripravili 
člani Športnega društva Pobrežje in Turistično-etnograf- 
skega društva Koranti Pobrežje.

Obiskovalci, ki jih je bilo tudi letos veliko z vseh koncev in 
krajev, so uživali ob spremljanju šaljivih iger, pečeni pobreški 
postrvi in pečenem pobreškem krompirju. Organizatorji so 
pripravili tudi bogat srečelov. Nastopile so ekipe TD Korant 
klub Draženci, ŠD AS, Koranti Demoni, Koranti z Destrnika, 
Društvo žensk Pobrežje, Sama žlahta iz Lancove vasi, Kava bar 
Lana, Voluharji, PGD Videm, ŠD Pobrežje in Pokači iz Župe- 
čje vasi.
Na koncu je pokal za 3. mesto osvojila ekipi Voluharji, za 2. 
mesto ekipa Kava bar Lana in za 1. mesto ekipa ŠD AS. Vse 
prisotne sta pozdravila tudi predsednik TED Koranti Pobrežje 
Damjan Vidovič in župan občine Videm Branko Marinič, ki 
je na koncu zmagovalcem izročil tudi pokale.
Po podelitvi je obiskovalce zabaval ansambel Razpon. Po 
prvih ocenah so organizatorji zelo zadovoljni z vsem pripra
vljenim in tudi z obiskom. Takoj pa so si zadah nalogo, da 
igre in ribji piknik pripravijo tudi naslednje leto.

MN
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Zlatoporočenca Franc in Anica Bedrač

1 /soboto, 15. junija, je bila v prostorih občine Videm slo- 
V vesnost zlate poroke. Po petdesetih skupnih letih sta 

zlata prstana izmenjala zakonca Franc in Anica Bedrač iz 
Pobrežja.

Civilni obred zlate poroke je vodil župan Branko Marinič in 
jubilantoma tudi čestital v imenu občine. Zlatoporočenca sta 
nato poročne zaobljube ponovila še v cerkvi sv. Vida, kjer je 
obred vodil p. Benjamin Mlakar.
Zlati ženin Franc Bedrač je bil rojen leta 1945 v Doleni v dru
žini sedmih otrok. Nazadnje je bil zaposlen kot varnostnik 
pri Mercatorju. Zlata nevesta Anica, rojena Drevenšek, sestra 
pokojnega misijonarja patra Miha Drevenška, pa je bila rojena 
v Pobrežju leta 1944. Franc in Anica sta se spoznala decembra 
1968 in kaj hitro ugotovila, da jima je skupna življenjska pot 
usojena. Franc se je preselil k Anici v Pobrežje, kjer sta skupaj 
prevzela kmetijo in začela trdo delati. Nista oklevala, saj sta se 
17. maja leta 1969 poročila in že isto leto povila prvorojenko 
Suzano, pet let kasneje še hčerko Ano in potem se jim je pri
družila še tretja hčerka Marjana.

60 skupnih let Martina in

^ redi junija sta v družinskem krogu in s prijatelji pro- 
«3slavila lep jubilej zakonca Zajšek iz Tržca. Šestdeset 
let je že minilo, odkar sta se poročila v Vidmu pri Ptuju, 
po šestih desetletjih pa sta obnovila poročni zaobljubi in 
nazdravila še na mnoga skupna leta.

Ženin Martin Zajšek se je rodil leta 1932 v Hajdošah, nevesta 
Julijana pa leta 1938 v Jurovcih. Poročila sta se 4. aprila 1959 
v Vidmu pri Ptuju, skupen dom pa sta si ustvarila v Tržcu, 
kjer živita tudi na jesen življenja.
Martin je bil zaposlen v podjetju Koteks Tobus v Mariboru 
vse do upokojitve, Julijana pa je bila doma in skrbela za dom 
in družino. V zakonu sta se jima rodila sin Milan in hčerka 
Sonja. Na njuni šestdeset let dolgi skupni življenjski poti, ki 
sta jo prehodila z roko v roki, skozi veselje in trpljenje in vzdr
žala vse viharje, se je zvrstilo veliko lepih trenutkov. Postala sta 
dedek in babica vnuka Uroša ter vnukinj Maje in Nuše, doča
kala sta tudi rojstvo pravnuka Luke in pravnukinje Lie.
Samo z veliko medsebojne ljubezni sta zmogla premagati 
izgubo sina in kar nekaj težkih bolezni, ki so posegle v njuno 
življenje.

Franc je hodil v službo in po službi doma skrbel še za težka 
kmečka opravila, Anica pa je doma gospodinjila, kmetovala 
in skrbela za otroke. Danes sta ponosna na svoje štiri vnuke: 
Amando, Maja, Kajo in Valentino, najstarejša med vnuki — 
Amanda in Maj — pa sta bila tudi njuni poročni priči. 
Zlatoporočencema Bedrač tudi naše iskrene čestitke.

TM

Julijane Zajšek
Civilni in cerkveni obred biserne poroke sta bila v cerkvi sv. 
Družine na Selih, kjer jima je ob visokem zakonskem jubileju 
čestital videmski župan Branko Marinič, slavnostno mašo pa 
je daroval pater Jože Petek. Svatje pa so jima zaželeli veliko 
zdravja in ljubezni, veliko sončnih dni v zdaj že enainšestdese- 
tem letu skupnega življenja.
Bisernoporočencema želimo še veliko zdravih skupnih let.

TM

Bisernoporočenca Martin in Julijana Zajšek v družbi svatov v selski 
cerkvi. Foto: arhiv Jerenko
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Mladi gasilci PGD Sela pri predsedniku republike

N la praznični dan, 25. junija, so se mladi gasilci PGD 
IM Sela na povabilo predsednika Republike Slovenije 
Boruta Pahorja podali v predsedniško palačo, kjer je kot 
običajno ob državnih praznikih potekal dan odprtih vrat.

Mladim gasilcem so se ob obisku v Uradu predsednika Repu
blike Slovenije pridružili tudi mladinski mentorji in vodstvo 
PGD Sela, s slavnostnim podpisom pa so predsednika Pahor
ja mladi medse sprejeli kot častnega predstavnika mladine. 
Obisk prestolnice so gasilci s Sel izkoristili še za kratek spre
hod po središču Ljubljane, ob tej priložnosti pa so spoznali še 
poklicne gasilce v Gasilski brigadi Ljubljana, njihovo delo in 
opremo.
Med tistimi, ki jih je predsednik Pahor povabil okrog svoje 
osrednje mize v pisarni, so bili tudi mladi gasilci PGD Sela 
in med njimi državni prvaki letošnjega kviza gasilske mladine 
Slovenije: Blaž, Rok in Gaj z mentorjem Alojzom Auerjem.

TM

Ob dnevu državnosti v predsedniški palači
Foto: Anja Mohorko, PGD Sela, Daniel Novakovič/STA

^ ^ Borut Pahor on Instagra...
https www.mslagram.com P

Ikvstd^aom. Log in Sign up

borutpahor O > Follow

c> a v p
473 likes
borutpahor Danes v Predsedniški palači slovesno in 
zabavno ob državnem prazniku. Čestitke. 
#nationalhollday »congrats #statehoodday 
#independence »dandrzavnosti Jfvisitors »pgdsela 
#presidential palače #pahor kpresident 
#presidentpahor rtslovenia
domen.medvescek če unl k sedi na stolu ne rala 
nredsednik nevim kei hn
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Utrinki 13. praznika 
Občine Videm in 
praznovanja 25-letnice 
samostojne občine

NAPOVEDNIK DOGODKOV

Sobota, 24. avgust
• ob 19.30 v Športnem parku Tržeč: odprtje preplastitve malono- 

gometnega igrišča v Tržcu in vaški turnir v malem nogometu za 
prehodni pokal KS Tržeč; KS Tržeč


